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Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 2008. január 31-én 
megtartott ülésén, a Városháza 18-as sz. helyiségében. 
 
 
 
  
Jelen vannak:  Pap Tibor   polgármester 

Novák Imre   alpolgármester 
dr. Ágoston Sándor  képviselő  
Horváth László  képviselő  
Földi Imre   képviselő 
Dékány József  képviselő 
Kondacs György  képviselő 
Csatári Lajos   képviselő  
Kiss Gábor   képviselő  
Kiss Károly   képviselő  
Kanó József   képviselő 
Földesi Zoltán  képviselő  
Balogh Csilla   jegyző 
Valánszki Róbert  aljegyző 

 
Távol maradt:  Nyuzó Marietta  képviselő 

Pihurik Katalin  képviselő 
 
Jegyzőkönyvvezető:  Fülemenné Nagy Katalin  
 
 
 
 
Meghívottak: Rizmann Józsefné az ÁFÉSZ elnöke, Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási 
irodavezető, Csatári Terézia igazgatási irodavezető, Dr. Kulcsár László ügyvéd, Gyuricza 
Máté műszaki ügyintéző, Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója, Papné Auer Ildikó 
az ÁMK gazdasági vezetője, Tóth Erika a Farkas Gyula Gimnázium és Szakiskola részéről, 
Takácsné Papp Éva a Családsegítő-Szolgálat vezetője, Kállai Anikó a Strandfürdő vezetője, 
Erdeiné Mucsi Márta a József Attila Művelődési Ház vezetője, Burainé Murányi Magdolna a 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője, Somogyi Erzsébet a Ladányi Mihály 
Könyvtár vezetője, Vassné Csontos Etelka óvoda-intézményegység vezető, Nagy József Attila 
a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke, Kajla Annamária a Pedagógiai 
Szakszolgálat intézményegység vezetője, Szalai Ildikó védőnő, Laskai Tibor az ÁMK 
közalkalmazotti tanácsának elnöke, Csekőné Kovács Emma az ÁMK közalkalmazotti 
tanácsának a tagja,  Szabó Józsefné az ÁMK közalkalmazotti tanácsának a tagja, Tóbiás 
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Gáborné az ÁMK közalkalmazotti tanácsának a tagja, Váradiné Csatári Mária az ÁMK 
közalkalmazotti tanácsának a tagja, Bánné Mile Edit a szakszervezet részéről, Papp Zoltánné 
ÁFÉSZ dolgozó, Hajdu Ildikó a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény részérről, Mile 
Lajos az ÁMK ecsegfalvi tagintézményének a képviseletében,  
 
 
Pap Tibor polgármester – üdvözli képviselő-testületi ülésen megjelenteket, a lakosság 
képviselőit, a vendégként meghívottakat, külön köszönti Rizmann Józsefnét a Dévaványa és 
Vidéke ÁFÉSZ elnökét.  
 
A polgármester elmondja, első alkalom, amikor a testületi ülésről kép- és hangfelvétel készül 
(zárt ülés kivételével), ezzel próbálják előkészíteni a 2008. évben reményeik szerint beinduló 
Dévaványa Városi Televízió adásait is. A munkaterv szerinti ülések mindegyikéről felvétel 
fog készülni, amelyek a későbbiek során a városi tévébe leadhatók lesznek.  
 
Elmondja, hogy Nyuzó Marietta képviselő jelezte, hogy a mai ülésen más egyéb elfoglaltsága 
miatt nem tud jelen lenni, Pihurik Katalin képviselő pedig később fog érkezni. 
Megállapítja, hogy a testület határozatképes, a képviselő-testület létszáma: 12 fő. 
 
A polgármester a napirendek ismertetésére tér át.  
 
 
       Napirendi javaslat: 
 

1. A 2008. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
2. Az Önkormányzati Közoktatási Minőségirányítási Program felülvizsgálata  

Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                         
 

3. Az Önkormányzati Közoktatás-fejlesztési és Intézményhálózat-működtetési Terv 
felülvizsgálata  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                    

 
4. Pályázati felhívás az Általános Művelődési Központ vezetői állására.  

Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens  
 

5. A tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának 
meghatározása a 2008/2009. tanévre vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                          

 
6. Beíratás időpontjának meghatározása a 2008/2009. tanévre az ÁMK alapfokú 

művészetoktatási intézményére vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens     
                                                                                      

7. Az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2008/2009. nevelési évre 
vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens      
                                                                                    

8. Bejelentések 
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A polgármester kérdésként tette fel a testület tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb önálló 
napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a képviselők nem indítványoznak egyéb önálló napirendet.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
A szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 12 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
 
 

Határozat: 
14/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2008. január 31-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. A 2008. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 

Előadó:  Pap Tibor polgármester 
 

2. Az Önkormányzati Közoktatási Minőségirányítási Program felülvizsgálata  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                         

 
3. Az Önkormányzati Közoktatás-fejlesztési és Intézményhálózat-működtetési Terv 

felülvizsgálata  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                    

 
4. Pályázati felhívás az Általános Művelődési Központ vezetői állására.  

Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens  
 

5. A tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának 
meghatározása a 2008/2009. tanévre vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                          

 
6. Beíratás időpontjának meghatározása a 2008/2009. tanévre az ÁMK alapfokú 

művészetoktatási intézményére vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens     
                                                                                      

7. Az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2008/2009. nevelési évre 
vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens      
                                                                                    

8. Bejelentések 
 
 
Pap Tibor polgármester – a fő napirend tárgyalását megelőzően a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról szóló jelentés és a két testületi ülés között történtek megvitatására 
tér át.  
A 305/2007.(XII.13.) Kt. határozat teljesítéséhez le van írva, hogy a támogatási szerződés 
módosításra került az új összegnek megfelelően. Ezen mondatot helyesbíteni szükséges, mely 
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szerint a támogatási szerződés módosítása kezdeményezésre került. A Dél-alföldi Regionális 
Fejlesztési Tanács elnöke által aláírt szerződés még nem érkezett vissza.  
A polgármester a két testületi ülés között történt fontosabb eseményekről szól röviden. 

- A polgármester elmondja, hogy  december 13-i ülésen úgy döntött a képviselő-testület, 
hogy a lezárt települési hulladéklerakó telep területének művelési ág változása 
érdekében a kivonás miatt kiszámolt 6,4 millió forint földvédelmi járulék kifizetésére 
nem biztosítnak előirányzatot. Úgy ítélték meg, hogy az 1970-es években történt 
használatbavétel óta többször is volt területhasználatokkal kapcsolat felülvizsgálat. Az 
1970-1980-as években új térképek készültek, ingatlanszerkesztési eljárás került 
lefolytatásra. Az 1990-es évek elején a kárpótlási eljárás keretében a kérdéses 
földterület a kárpótlási földalaphoz került, árverésen elkelt, a vevő magánszemélytől 
kellett visszavásárolnia az önkormányzatnak. Ezen folyamatok során a földhivatalnak 
az eltérő hasznosítást jelenteni kellett volna és akkor nem alakul ki ez a helyzet, ami 
miatt a földhivatal most ekkora járulékot állapított meg.  
Az ügy megoldására, a költségek elkerülése érdekében a polgármester levelet írt Gráf 
József miniszter úrnak, kérte segítségét és az irányítása alá tartozó földhivatali 
szervezet utasítását, hogy végezzék el hivatali eljárás keretében utólag a nyilvántartás 
kijavítását.  
A levélre azóta kedvező válasz érkezett, a kijavításra a minisztérium érintett 
főosztálya intézkedett, költségek várhatóan egyáltalán nem merülnek fel. 

- December 18-án a Békés Megyei Vállalkozási Övezet Kht. közgyűlése volt 
Szeghalmon, amelyen Novák Imre alpolgármester képviselte a települést. A 
közgyűlésen a Kht. további sorsáról volt szó, ezt követően merült fel, hogy Bucsa 
község átveszi a Kht. üzletrészeit attól aki meg akar tőle szabadulni, hogy többségi 
tulajdont szerezzen. Az ajánlatról a bejelentések során fognak tárgyalni.  

- Ugyanezen a napon a jegyzőnővel, a gazdálkodási irodavezetővel együtt az 
Államkincstár által szervezett pénzügyminisztériumi tájékoztatón vettek részt 
Békéscsabán, ahol egy nappal korábban elfogadott 2008. évi költségvetési törvényből 
adódó feladatokkal foglalkoztak.  

- December 20-án Körösladányban a Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás ülésére 
került sor, ahol a társulás által fenntartott dévaványai központú szociális 
intézményének és a társulás egészének 2007. évi költségvetését módosították.  
Az ülésen szó volt arról is, hogy a térségben Dévaványa együttműködésével létre 
kellene jönni mezőgazdasági melléktermékeket hasznosító, valamint mezőgazdasági 
energetikai célú alapanyagokat feldolgozónak (szalma, biobrikett, biopelet, bioetanol, 
biodiesel). Ezzel a témával kapcsolatban tájékoztatót tartott az a cég, amely 
Medgyesegyháza mellett tervezi a megvalósítást.  

- December 21-én Békésen  a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulás Intéző 
Bizottsági ülésén képviselte a térség településeit a polgármester. Elfogadták, hogy 
várhatóan ez év tavaszán meghirdetésre kerülő külterületi belvízelvezető művek 
felújítására kiírandó pályázati felhívásra a társulat a réhelyi, a szeghalmi, valamit a 
gyomaendrődi belvízöblözet csatornahálózatában legkritikusabbnak tartott részeire 
pályáznak. Ezek megvalósításához a terveket készítik.  

- 2008. január 3-án Budapesten az OTP Hungaroprojekt Kft. képviselőivel tárgyalt a 
polgármester a 8-10. sz. szennyvízöblözet csatornázásának pályázati 
forrásteremtéséhez történő együttműködésükről. 

- Január 4-én Túrkevén 18 környékbeli település képviselőivel együttesen tárgyaltak a 
szomszédos békés megyei és szolnok megyei települések turisztikai, kulturális és 
természetvédelmi együttműködésének lehetőségeiről. A találkozás apropója az 
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„Alföldi barangolások” című közös turisztikai kiadványuk megjelentetése volt. (A 
kiadvány a képviselők részére kiosztásra került.) 

- Ugyanezen a napon megkapták a Közbeszerzési Tanács Döntőbizottságától, hogy a 
városközpont és a Sport utcai zárt csapadék-vízelvezető rendszer kivitelezésére kiírt 
pályázaton hozott döntésük ellen kezdeményezett jogorvoslati kérelmet elutasították, 
így elhárult a kivitelezésre irányuló szerződés megkötése, valamint az előkészítő 
munkák beindítása útjából az akadály. Január 8-án a szerződés aláírásra került a Békés 
Drén Kft-vel. 

- Január 10-én a DAREH-Társulat Elnökségi Ülésén képviselte a térség településeit a 
polgármester, ahol előkészítették a 24-i közgyűlést.  

- Január 11-én került sor a Goodvil Consulting Kft. képviselőjével történt találkozóra, 
ahol az iparterület fejlesztéseivel, a barnamezős és a zöldmezős tervezett 
programjaikkal kapcsolatos lehetőségeiket egyeztették a DAOP pályázati kiírásaira 
tekintettel.  

- Január 11-én a MAPI munkatársával a központi autóbuszváró létesítését segítő 
pályázat elképzelésével kapcsolatos egyedi ajánlatot tekintették át.  

- Január 16-án szerdán megkezdték a 2008. évi költségvetési egyeztető tárgyalásokat, a 
munkacsoport áttekintette az időközben érkezett információkat, az intézményi, a 
fejlesztési, civilszervezeti igényeket stb. alternatívákat vázolt fel az akkor 54 
milliósnak számolt költségvetési hiány kezelésére.  

- Január 17-én és 18-án az agrártermelők részére tartott fórumra került sor a 
polgármesteri hivatalban, az egyik napon a keményítő és cellulóz alapú bioetanol 
gyártás lehetőségével, a másik napon döntően az agrártámogatásról volt szó.  

- Január 18-án a DSE férfi labdarúgó szakosztálya tartott megbeszélést, ahol az elhunyt 
Vass József helyett Horváth László képviselő került megválasztásra, aki továbbra is 
ellátja a Szakosztály Baráti Körének szervezési feladatait is.  

- Január 21-én délelőtt kezdődött a Civil Házban az ott működő szervezetek közösen 
rendezett bemutatkozása és a XX. század eleji dévaványai ételekből, konyhai 
használati eszközökből készített igen látványos és élvezetes egész héten tartó 
kiállítása.  

- Január 21-én délután a Magyar Kultúra Napja alkalmából a Bereczki Imre 
Helytörténeti Gyűjteményben került sor műsoros rendezvényre, ahol ezen a területen 
dolgozó munkatársakat köszöntötték.  

- Január 23-án a „Szociális partnerek szerepe a foglalkoztatási paktumok 
továbbfejlesztése” címmel konferencia volt megtartva, amihez reményeik szerint több 
témához tudnak a munkaügyi központtal közösen kapcsolódni.  

- Január 24-én délelőtt a DAREH közgyűlése volt Orosházán, ahol döntés született 
arról, hogy a hulladéklerakók rekultiválására és a hulladékgazdálkodási rendszerek 
fejlesztésére kiírt kétfordulós pályázatukon a társulás indul, a pályázatokhoz a 
közgyűlés forrást biztosított, és jóváhagyta a 2008. évi költségvetését.  

- Január 24-én délután volt a rendkívüli testületi ülés, ahol a Békés Megyei Vízművek 
Zrt. ma délelőtt megtartott közgyűlésére készült előterjesztéseket véleményezték, 
kiemelten a Békéscsabai Árpád Fürdő ügyét, valamint a díjszabási rendeletet érintően 
a fejlesztési hányad kérdését.  

- Az elmúlt hét folyamán beindult a „Szemünk Fénye Program” kivitelezés a kijelölt 
intézmények energia megtakarítási célú világításkorszerűsítése. A polgármester a 
könyvtárban megnézte az elkészült munkát és az ott dolgozókkal együtt örömmel 
tapasztalta, hogy a megvilágítás az energia takarékos lámpatesttel sokkal jobb lett a 
korábbitól.  
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- A fűtéskorszerűsítési munkákat egyelőre nem indították be, még alternatívákat 
keresnek, hiszen idő még van a fűtési szezon kezdetéig. Ajánlatokat kértek a biopellet, 
illetve szalmatüzelésű fűtési megoldásokra is. 

- Ma délelőtt volt a Békés Megyei Vízművek Zrt. rendkívüli közgyűlése, ahol a 
tervezett 7 napirendi pontból 2 és fél került megtárgyalásra.  
A tulajdonosi többség leszavazta a kezdeményezésüket. A 7. napirendi pont egyáltalán 
nem került terítékre, több képviselő ott hagyta a közgyűlést. Remélik, hogy lesz egy 
konszenzusos, vállalatot egyben tartó megoldás.  
A polgármester elmondja, hogy díj emelés két alkalommal lesz ebben az évben. 
Március 1-től egy kisebb inflációt követő emelés lesz, az elképzelések szerint 
májusban tart a Zrt. közgyűlést, ahol a zárszámadást elfogadják és ismételten terítékre 
kerül a díjemelés kérdése.  

- A polgármester elmondja, hogy az Új Magyarországért Fejlesztési Terv Dél-alföldi 
Operatív Program támogatási rendszeréhez benyújtott pályázatot befogadták, amely 20 
utca útburkoltának felújítására vonatkozik. A beruházás költsége 270.204.876,- Ft, 
amelyhez 90 %-os támogatást kértek (243.181.388,- Ft). 
A pályázó saját kockázatára január 1-től jogosult a munkálatok elkezdésére, ezzel a 
lehetőséggel nem kívánnak élni, csak kedvező döntés esetén kezdik el a munkát.  

- A polgármester elmondja, hogy az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
intézményegységének teljes felújítására vonatkozó pályázatot szintén befogadták.  A 
beruházás költsége 309 millió forint, 90 %-os támogatásra nyújtottak be igényt.  
Ebben az esetben is jelezték, hogy a pályázat tárgyát képező projekt megvalósítása 
2008. január 25-től a pályázó saját kockázatára megkezdhető. A munkálatok ebben az 
esetben is a támogatás teljes megítélését követően kezdődnek el.  

 
A polgármester röviden ennyiben kívánt szólni a két testületi ülés között történt fontosabb 
eseményekről.  
Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Mivel hozzászólás nem hangzott el, szavazásra kéri a testületi tagokat.  
Aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentést kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 12 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadja a lejárt határidejű határozatokról szóló jelentést 
a következő határozattal: 
 

 
Határozat: 
15/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 357/2007.(XI.29.); 
361/2007.(XI.29.); 365/2007.(XI.29.); 366/2007.(XI.29.); 367/2007.(XI.29.); 
368/2007.(XI.29.); 369/2007.(XI.29.); 370/2007.(XI.29.); 372/2007.(XI.29.); 
374/2007.(XI.29.); 375/2007.(XI.29.); 376/2007.(XI.29.); 389/2007.(XII.13.); 
390/2007.(XII.13.); 391/2007.(XII.13.); 395/2007.(XII.13.); 396/2007.(XII.13.); 
397/2007.(XII.13.); 398/2007.(XII.13.); 399/2007.(XII.13.); 401/2007.(XII.13.); 
402/2007.(XII.13.) számú határozatok végrehajtásáról szóló jelentést jóváhagyólag 
tudomásul veszi, valamint a polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között 
történt eseményekről.  
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Pap Tibor polgármester – köszönti Rizmann Józsefnét a Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ 
elnökét. Elmondja, hogy a főnapirendek megtárgyalása előtt az ÁFÉSZ ingatlanokkal 
kapcsolatos ügy megtárgyalására kerül sor.  
Elmondja, hogy az elnök asszonyt a képviselő-testület döntéséről tájékoztatta, valamint az 
ügyvéd úr jelenlétében is tárgyaltak. A polgármester a bizottsági ülésen röviden tájékoztatta a 
jelenlévő képviselőket, hogy milyen javaslatot kezdeményezett elkerülve a jogi útra való 
terelést amiatt, hogy ennek bármelyik fél csak vesztese lehet.  
A polgármester megadja a szót Rizmann Józsefnénak, hogy testület előtt is fejtse ki 
véleményét az ügyről.  
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – köszönti a képviselő-testületi 
ülésen megjelenteket.  
Röviden bemutatja a Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ-t.  
Elmondja, hogy 1946. óta, több mint 60 éve van a lakosság szolgálatában az ÁFÉSZ 
Dévaványán és Ecsegvalván, jobb és kevésbé jobb időszakokat is megéltek. Ezen időszak 
alatt sok változáson mentek keresztül. 1992. óta a COOP rendszer keretén belül működnek, a 
TISZA-COOP régióhoz tartoznak. A lehetőségek egyre szűkülnek, egyre nehezebb gazdasági 
helyzetben végzik munkájukat. 
Amikor átvette az ÁFÉSZ irányítását 3 fontos feladatot tűzött ki célul: 

- Dévaványa, Ecsegfalva lakosságának megfelelő színvonalú kereskedelmi kiszolgálása, 
- A cég talpon maradása, pénzügyi stabilitásának megőrzése, 
- 48-50 főnek stabil és tisztességes munkahely biztosítása.  

Mindezeket nemcsak kihívásként, de nagy felelősségként is éli meg az ÁFÉSZ elnöke. 
Együttműködési készségüket fogalmazták meg gazdasági és civilszervezetekkel, valamit a 
város vezetése irányába. Fontos dolognak tartja a partnerséget, mások véleményének 
tiszteletben tartását, a korrekt együttműködést.  
Az elnök asszony elmondja, hogy 2007. december 14-én megkapta a képviselő-testület 
határozatát, ezt követően előkeresték a régi iratokat, információkat gyűjtöttek. Három törvény 
és legfelsőbb bírósági állásfoglalások alapján 1987. évi földtörvény, ennek 1989. évi 
módosítása, valamint az 1992. évi szövetkezeti törvény írja elő, abban az esetben, ha a 
szövetkezet kereskedelmi tevékenységét a jelzett ingatlanban megszüntette, akkor azt vissza 
kell adni.  
Úgy gondolja, hogy ennek jelenleg nincs itt az ideje, a tevékenységet a mai napig jogszerűen 
folytatják az ingatlanokban és tervezik is végezni.  
Ezek az ingatlanok a szövetkezeti tulajdon részei, sajátjukként kezelték, felújították, tetőt 
cseréltek, hozzáépítettek, közművesítettek, tataroztatták, karbantartották stb. Az 
önkormányzat 1992. óta, 16 éve semmilyen lépést nem tett a tulajdonszerzés irányába úgy 
véli ezután, - mivel a 15 év letelt - a szövetkezet élhet az elbirtoklás tényével. Ezt eddig nem 
tették, mivel nem voltak rákényszerítve.  
Az ÁFÉSZ elnöke kéri a képviselő-testületet, a város vezetőit, hogy vegyék figyelembe az 
elmondottakat. Az ÁFÉSZ jelenleg működőképes, talpon van, munkahelyeket biztosít – 
milliós nagyságrendű adókat fizet – tőlük telhetően támogatják az iskolákat, a különböző 
civilszervezeteket. Bizonyára mindenki örülne annak, hogy ha egy hasonló nagyságrendű 
vállalkozás telepedne le Dévaványán, aki 48-50 főnek adna munkát.  
Nem lehet célja a város vezetésének, hogy egy jelenleg működő gazdálkodó szervezetet 
lehetetlen helyzetbe sodorjanak. Úgy gondolja, a városnak érdeke, hogy korrekt adófizető és 
munkahelyet adó cégek talpon maradjanak. Minden jóérzésű és a városért felelősséget vállaló, 
felelősséggel gondolkodó vezetőt kér arra, hogy ebben a megvilágításban és értékelje az 
ügyet. Tehát igazuk tudatában kijelenti nem tudják elfogadni és visszautasítják az ingatlanok 
visszaadását. A mai napon a földhivataltól tulajdoni lapot kértek, amelyen nincs semmilyen 
bejegyzés arra vonatkozóan, hogy az nem ÁFÉSZ tulajdonban van. 
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Az ÁFÉSZ elnöke támogatást és segítséget vár az önkormányzattól, a város vezetőitől, 
természetesen nem anyagiakban hiszen tudja, hogy nehéz helyzetben vannak az 
önkormányzatok, hanem erkölcsileg, eszmeileg és cselekedeteiben.  
Az ÁFÉSZ elnöke elmondja, hogy a későbbiekben előfordulhat, hogy az ÁFÉSZ-t külső 
körülmények olyan helyzetbe kényszerítik, hogy nem tudja gazdálkodását továbbfolytatni, 
akkor ők fogják felajánlani és rendelkezésre bocsátani az ingatlanokat.  
Elmondja, hogy 1992. évben felajánlották a Bem úti épületben lévő szolgálati lakásrészt, ezt 
az ajánlatukat ma is tartják.  
Természetesen együttműködési szándékát kifejezve ezt az ügyet továbbítja a közgyűlés felé, 
megjegyzi az igazgatóság már tárgyalta az ügyet és azon a véleményen volt, amit most itt 
elmondott. Kéri, hogy gondolják végig az ő helyzetét, bizonyára rendelkeznek egy kis 
empátiával, egy cég vezetője nem nyilatkozhat és dönthet úgy, hogy ezzel hátrányba és 
veszélybe sodorja a gazdálkodó szervezetet, felelősséggel tartozik és számot kell adnia a 
testületek és a közgyűlés felé. Kéri szíveskedjenek megértéssel fogadni az elmondottakat és 
javasolja egy későbbi időpontban térjenek vissza e témára.  
Megköszöni a figyelmet.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az elnök asszonynak az elmondottakat. A kéréseit 
meghallgatták, megértik.  
A jogi helyzet bemutatására megkéri Dr. Kulcsár László ügyvéd urat, aki a testületi határozat 
meghozatala óta foglalkozik a kérdéssel.  
Dr. Kulcsár László ügyvéd – elmondja, hogy korábbi ülésen is ismertette a 
tulajdonviszonyok rendezésénél a már hatályon kívül helyezett 1987. évi I. törvény 19. 
szakaszát, valamint az úgynevezett átmeneti törvényt, amely a szövetkezeti törvény 
végrehajtásával kapcsolatos átmeneti tennivalókat, vagyonnevesítést és egyéb vagyoni 
rendezéseket szabályozta. Az 1992. évi II. törvény 3. § (3) bekezdése dönti el, amely az 1987. 
évi I. törvényben szabályozottakat egyszerűsítve mondja ki, hogy minden további feltétel 
nélkül tulajdonjogot szerez az önkormányzat, a tanács jogutódja, amennyiben a szövetkezet 
azon egykori állami ingatlant a tanácsoktól ipari, kereskedelmi, szolgáltató tevékenységre 
ingyenes juttatás címen kapta, tehát juttatás címen szerzett tulajdonjogot. Tény az, hogy a 
Legfelsőbb Bírósági döntés (1992. évi és az 1994. évi) két feltételt szab meg: 

- ingyenesen, juttatás címén tanácsi rendszerben kereskedelmi szolgáltatási 
tevékenységre kapta az ingatlant, valamint az 

- átmeneti törvény hatályba lépésétől számított 30 napon belül a tulajdoni igényét 
bejelentse a tanács jogutódja. 

Nincs olyan egyéb kitétel, feltétel, hogy mérlegelés tárgya lenne a szolgáltatás foganatosítása, 
teljesítése, vagy nem teljesítése.  
Az ügyvéd úr igyekszik általánosságban fogalmazni.  
Elmondja, hogy a jog esetében mindig az egykori dokumentumok, iratok alapján lehet 
bármilyen jogszerű döntést, vagy egyezséget létrehozni. Tudomása szerint a korábbi iratok 
fellelhetők, amelyből megállapítható, hogy az 1990-es években az átmeneti törvényben foglalt 
határidőn belül megtörtént a bejelentés. Ebben az esetben azt kell mérlegelni, hogy az eltelt 
időszakban a jog hogyan értékeli ezt. Véleménye, hogy jogi szempontból egyik fél sem 
tekinthető esélytelennek.  
Elmondja, hogy a tulajdonjogot nem a tulajdoni lap dönti el, hanem az egykori iratok, hiszen 
az átmeneti törvény és a Legfelsőbb Bíróság eseti döntése is a tulajdonjog visszaszállásáról 
szól. Nem vitatja azt, hogy juttatás címen az ingatlan a szövetkezet tulajdonába került, de 
azzal a feltétellel, amit már elmondott. Ha az önkormányzat igényét dokumentálható, igazolt 
módon bejelentette, akkor a jogcselekmény erejénél fogva a tulajdonjog visszaszáll az 
adományozó szervre, az az annak jogutódjára az önkormányzatra. Az ÁFÉSZ részére kiadott 
tulajdoni lap a jelenlegi állapotot tükrözi, de az azt megelőző állapotot az irattári anyagok 
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tudják dokumentálni. A részletkérdések pontosításáig csak feltételes módon tud fogalmazni. 
Korábbi egyeztetés során is elmondta az lenne a szerencsés, ha kompromisszumos megoldást 
találnának, mivel a további együttműködést zavartalanul úgy tudnák tovább folytatni. Az 
ÁFÉSZ-nek és az önkormányzatnak is mérlegelni kell a jogi helyzetet.  
Az ügyvéd úr röviden ennyit kívánt elmondani, a felmerülő kérdésekre szívesen válaszol.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az ügyvéd úrnak az elmondottakat. A polgármester 
megadja a szót Rizmman Józsefnénak, hogy az elmondottakra reagáljon.  
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – elmondja, hogy törekszenek a 
kompromisszumra, az elképzeléseikhez ragaszkodnak az igazuk teljes tudatában, a további 
tárgyalásoktól nem zárkóznak el. Elmondja, hogy kikérte a Legfelsőbb Bíróság 
állásfoglalását, valamint kérte az ÁFEOSZ jogi segítségét, megerősítették abban, amit már az 
előzőekben elmondott. Nem vitatják, elismerik, hogy az ingatlanokat állami juttatásként kapta 
meg a szövetkezet.  
A földhivataltól kikért tulajdoni lapot visszamenőleg megnézték, 1992. II. 20-ig bejegyzés 
nem történt, igaz az önkormányzat az ÁFÉSZ felé jelezte tulajdonszerzési szándékát 
bejelentés formájában. A bejegyzés a jogvesztő határidőig nem történt meg.  
Megjegyzi, hogy a tevékenységet ma is végzik az ingatlanokban és tulajdonosként is az 
ÁFÉSZ van bejegyezve.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az elnök asszonynak a reagálást.  
A polgármester elmondja, hogy az ÁFÉSZ vezetése felé az volt a javaslat – úgy gondolja, ami 
mindkét fél érdekét képviselné és hosszabb távon is lehetősége biztosítana az ÁFÉSZ 
működéséhez -, hogy a Bem u. 2. sz. alatt lévő ingatlan kerüljön vissza az önkormányzat 
tulajdonába.  
Kérik az ÁFÉSZ vezetését, közgyűlését, hogy ebben találjanak kompromisszumra.  
A polgármester elmondja, hogy pályázati támogatás igénybevételével – ami a városi örökség 
megóvására irányul és 50 millió forintos támogatást igénybe lehet rá venni – egy bevásárló 
udvarral együtt kialakított kereskedőház létrehozását tervezik. A kereskedőházban lehetőség 
lenne az ÁFÉSZ-nak is kereskedelmi tevékenységének folytatására. Véleménye, hogy emiatt 
nem borulna meg az ÁFÉSZ működési egyensúlya.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy 1994. óta képviselő, ezen időszak alatt több 
alkalommal javasolta az épületek visszavételét. A cél nem az ÁFÉSZ működésének 
ellehetetlenítése, hanem a városközpont fejlődése, valamint a bérleti díjakból befolyó bevétel 
is jól jönne az önkormányzat számára.  
Kérdése, hogy a bérleti díjakból mekkora összeg folyik be az ÁFÉSZ részére? 
A megnövekvő költségek miatt szükség volt adóemelésre, amivel a település lakosainak 
kiadásait növelték.  
Egyetért azzal a javaslattal, hogy a Bem út 2. szám alatt lévő ingatlan kerüljön vissza az 
önkormányzat tulajdonába.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság 
ülésén ezzel a témával kapcsolatban hosszas vita alakult ki. A képviselő-testületnek nem célja 
az ÁFÉSZ működésének az ellehetetlenítése. A városközpontban lévő épületek évtizedek óta 
fejlődést nem mutatnak, olyan fejlesztéseket végeztek el, ami elengedhetetlen volt a 
működéshez. Megjegyzi, hogy a kereskedő egységeket magas bérleti díjért adják ki.  
A bizottság elnöke az ülésen is elmondta, luxusnak tartja a néhány irodai dolgozó részére a 
Vadkacsa emeletén lévő irodák fenntartását.  
Elmondja még, hogy a városközpontban a PLUSZ-Élelmiszer Diszkont fog üzletet nyitni, 
kiemeli, hogy a lakosság kérésére. Bízik benne, hogy egy egészséges piaci helyzet fog 
kialakulni a településen.  
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Röviden ennyiben kívánta ismertetni az ülésen elhangzottakat.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat, megadja a szót Kanó 
József képviselőnek.  
Kanó József képviselő – az elhangzottakból úgy értelmezi, hogy az ÁFÉSZ nem ismeri el az 
önkormányzat kérését.  
A képviselő nem híve a pernek szeretné, ha kompromisszummal zárulna le az ügy.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Gábor képviselőnek.  
Kiss Gábor képviselő – szintén a peren kívüli egyezséget támogatja.  
Kérdése, ha a Bem u. 2. szám alatt lévő ingatlan visszakerülne az önkormányzathoz, az 
hogyan befolyásolná az ÁFÉSZ-nél folyó munkát? 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselőnek.  
Földesi Zoltán képviselő – kérdése, hogy a 48-50 fős létszám foglalkoztatása emelkedő, vagy 
csökkenő tendenciát mutat? 
Elmondja, hogy 50-50 % esély van arra, hogy az ingatlanok kinek a tulajdonába kerülnek. 
Véleménye szerint nem is a bérleti díj a fontos, hanem a városképi hatás.  
Továbbá véleménye az is, hogy az ÁFÉSZ irodának nem biztos, hogy a városközpontban, a 
főtéren kell működni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselőnek.  
Kiss Károly képviselő – szintén a peren kívüli egyezséget támogatja. Nem szándékuk az 
ÁFÉSZ-t tönkre tenni, továbbra is együtt kívánnak működni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Burainé Murányi Magdolna részére.  
Burainé Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője – 
véleménye mindegy, hogy kinek a tulajdonában van a több mint 100 éves Vadkacsa épülete, 
de az nem mindegy, hogy milyen állapotban van, ezt már több alkalommal is szóvá tette.  
Pap Tibor polgármester – javasolja, hogy a kérdések vélemények sorát zárják le. A 
polgármester megadja a szót Rizmann Józsefnének, hogy a felvetésekre reagáljon.  
 
Közben az ülésre Pihurik Katalin megérkezett, így a testület létszáma 13 fő.  
 
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – elmondja, hogy nincs könnyű 
helyzetben, nagyon sok kérdést kapott, amire számított is.  
Megérti, hogy az önkormányzat milyen nehéz helyzetben van (adókat kénytelen emelni stb.). 
Meglátása, hogy az ÁFÉSZ tulajdonában lévő két épületen kívül más lehetőség is van arra, 
hogy a városközpont fejlődjön. Elmondja, hogy az ÁFÉSZ nem az önkormányzat 
tulajdonában lévő épületekben tevékenykedik és azt hagyja tönkremenni, a tulajdoni lappal 
bebizonyította, hogy az ingatlanok ÁFÉSZ tulajdonban vannak.  
A bérleti díjjal kapcsolatos kérdésre pontos választ nem tud adni, mivel a bérleti díjakat nem ő 
szedi be. A Bem úton lévő üzletek bérbeadásából megközelítőleg 100-120.000,- Ft bevételük 
van.  
Az elnök asszony elismeri, hogy milliókat nem tudnak áldozni a felújításra – a városközpont 
fejlesztésre -, amire a jövőben sem lát esélyt.  
A bérleti díjból származó bevételekre is nagy szükségük van a működésükhöz.  
Elismeri, hogy a Vadkacsa emeletén lévő irodák nem zsúfoltak, de azért azt nem lehet 
mondani, hogy azt luxus fenntartani részükre. Elmondja, hogy az emeleten lévő irodák közül 
két iroda bérbe van adva az Állategészségügyi Állomás részére.  
Meglátása, hogy a PLUSZ-ÉLELMISZER Diszkont megnyitásával egy egészséges piaci 
helyzet fog kialakulni a településen. Számolnak azzal, hogy a forgalmuk vissza fog esni. Kéri, 
hogy egyenlő esélyt adjanak a PLUSZ-ÉLELMISZER Diszkont és az ÁFÉSZ számára is. A 
harcot felveszik, igyekszenek továbbra is a vásárlók érdekében dolgozni.  
Elmondja, hogy peren kívüli egyezséget szeretne az ÁFÉSZ vezetése is.  
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Kérdésként hangzott el, hogyan befolyásolná működésüket, ha a Bem úti ingatlan 
visszakerülne az önkormányzat tulajdonába. Erre a kérdésre elmondja, hogy már említette 
minden forintra szükségük van a működésükhöz, a talpon maradáshoz. Ebben az esetben 
nagyobb lenne a veszteségük.  
Elmondja, hogy a létszámuk stagnáló, növekedést nem tud ígérni. Szeretnének fejlődni, de a 
településen nem igazán tudnak, a környező településeken tervezik, ahol nincs COOP 
üzletlánc. Úgy érzi, hogy a vásárlók mellettük vannak. Elismeri, hogy a COOP üzletlánc nem 
a legolcsóbb, de termékválasztékuk kb. 3.500 féle, az árak mindegyikét nem ők állapítják 
meg. 
Az elnök asszony elmondja, hogy a Vadkacsa épületére az évek során sok pénzt fordítottak, 
ami nem látványos (gázvezetés, vízvezetés, tetőcsere stb.). 
Az elnök asszony úgy gondolja, hogy felmerült kérdések mindegyikére reagált.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az elnök asszonynak a kérdésekre adott válaszokat.  
A polgármester megadja a szót Csatári Lajos képviselőnek.  
Csatári Lajos képviselő – megjegyzi, hogy a tulajdoni lapon az elnök asszony legalább tíz 
alkalommal emelte fel.  
Elmondja, hogy a Vadkacsa udvar része nagyon elhanyagolt állapotban van kérdése, hogy oda 
vonatkozóan vannak-e terveik? Megjegyzi, hogy nyilvános WC hiányában a lakosság az 
udvaron lévő helyiséget használja, aminek az állapota borzalmas.  
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – elmondja, hogy a nyilvános WC 
nem létét ők is szóvá tehetnék. Az udvaron lévő helyiségeket ők építették, addig nagyon rossz 
állapotban volt, amíg mindenki használta. Jelenleg csak a vendéglátó egységek vendégei 
használják, kulcsos rendszer van kialakítva. Úgy gondolja, hogy a nyilvános WC építése nem 
az ÁFÉSZ feladata.  
Elmondja, hogy a filagória felújítására sajnos nincs pénzük.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Dékány József képviselőnek.  
Dékány József képviselő – kérdése, hogy a Vadkacsa vendéglőt és a Cukrászdát mekkora 
bérleti díjért adták ki? 
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – erre a kérdésre sem tud pontos 
választ adni, a bevétel kb. 100.000,- Ft/hó a két üzletre vonatkozóan.  
Dékány József képviselő – elmondja, hogy az önkormányzat tulajdonában lévő Arany János 
úti magtár épület értékesítésre kerülne, ha az ÁFÉSZ szolgalmi jogot biztosít, az azt 
megközelítő útra vonatkozóan, mivel az ÁFÉSZ tulajdon. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az ÁFÉSZ-el elvi megegyezés van a szolgalmi jog 
biztosítására, a földhivatali bejegyzés még nem történt meg.   
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – megerősíti, hogy az épület 
megközelítése érdekében a szolgalmi jogot biztosítják.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Novák Imre alpolgármesternek.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy a Vadkacsa épülete már rég nem tölti be 
eredeti funkcióját. Az épület a település egyik legértékesebb épülete. A vendéglátó egység 
bérbe van adva, véleménye szerint a bérlővel kellene megegyezni, hogy azt tartsa rendbe, 
valamint az udvart is. Az alpolgármester az együtt gondolkodást támogatja.  
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – megérti a képviselőket egy célért 
dolgoznak, Dévaványa lakosságát szolgálják.  
Szeretnék ők is, hogy Dévaványa minél szebb legyen, de ehhez anyagi helyzetük miatt 
hozzájárulni nem tudnak. Egyetért az együtt gondolkodás tényével és azzal is, hogy keressék 
a kompromisszumos megoldást.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a mai ülésen felvetődtek a megoldásra váró 
kérdések, amit a jövőben közösen kell megoldaniuk. Az elhangzottakból látható, hogy az 
ÁFÉSZ anyagi lehetőségei korlátozottak. A polgármester elmondja, hogy vannak olyan 
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vagyontárgyak, amelyek értékesek, frekventált helyen vannak, ezek megóvása a feladat, nem 
feltétlenül a bevételhez jutás. A pályázati lehetőségek 2008. évtől megnyíltak a városközpont, 
a városi örökség megvédésére. Az ingatlanok felújítására eséllyel tudnának pályázni. A 
polgármester úgy gondolja, ezt a képviselő-testületi ülést nem úgy kell felfogni, hogy 
konfrontálódtak, hanem elindultak a megoldáshoz vezető úton. Ennek alapján fogalmazzák 
meg javaslatukat, amelyet az elnök asszony tovább tud vinni az önálló döntést hozó testületek 
felé.  
A képviselő-testület tagjaitól kéri, hogy a testületi határozatot a következőképpen 
fogalmazzák meg, hogy ezennel eldöntötte a testület, hogy az ÁFÉSZ által használt és 
jelenleg tulajdonában lévő önkormányzati ingatlanokról a későbbiekre nézve sem mond le. A 
Bem u. 2. sz. alatt lévő ingatlan önkormányzati tulajdonba adását kéri. Ezzel kapcsolatban 
nem tartja kizártnak azt sem, hogy az ott felmerült és még nem amortizálódott fejlesztéseket 
az önkormányzat megfizesse az ÁFÉSZ részére, ugyanakkor azt szeretnék, ha ezt az ÁFÉSZ a 
Vadkacsa épületének udvarrendezésére, kerítésének javítására stb. fordítaná. Ha az ÁFÉSZ, 
az épületben jelenleg működő egy üzletet meg kívánja tartani, annak működését biztosítják 
számukra, a kialakult bérleti díj 50 %-án.  
A polgármester úgy gondolja, hogy ez olyan javaslat amivel elindulhatnak, 
együttműködésüket is bizonyítva elfogadhatnak az ÁFÉSZ vezetők. Elmondja, hogy az 
ÁFÉSZ érdekeit figyelembe véve, míg az ÁFÉSZ működik a másik két ingatlan tekintetében 
nem indítanak sem jogi, sem egyéb eljárást. Próbálnak olyan forrásokat keresni, amihez az 
ÁFÉSZ, mint vállalkozás is hozzáférhet, fejlesztvén a helyi épített örökség védelme alá 
tartozó épületeket. A polgármester úgy gondolja, hogy ezzel nem tesznek rosszat az ÁFÉSZ-
nak sem és a városnak sem.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, ha az önkormányzat tulajdonába visszakerülnek 
az ingatlanok, akkor jó lenne, ha ugyan olyan formában történne, mint ahogyan át lett adva 
költségmentesen. Úgy érzi az önkormányzat javaslata mindenki számára elfogadható 
megoldás. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy ez annyiban módosítaná az elhangzottakat, hogy 
az ott fejlesztésre fordított és még le nem amortizálódott részt ne kérje az ÁFÉSZ. Javasolja, 
hogy ez legyen tárgyalás kérdése.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal, 1 
tartózkodás mellett a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
16/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Dévaványa és 
Vidéke ÁFÉSZ által használt és jelenleg tulajdonában lévő önkormányzati 
ingatlanokról a későbbiekre nézve sem mond le, azokat a Szövetkezet működését 
nem veszélyeztető, előre egyeztetett módon visszaigényli a szövetkezettől. Az 
önkormányzat képviselő-testülete elsőként a Dévaványa, Bem u. 2. sz. alatt lévő 
ingatlan önkormányzati tulajdonba adását kéri. A képviselő-testület vállalja, hogy az 
ingatlan fejlesztése érdekében felmerült és még nem amortizálódott költségeket 
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megtéríti az ÁFÉSZ részére, ugyanakkor kéri, hogy ezen összeg a Vadkacsa 
épületének udvarrendezésére, kerítésének javítására legyen fordítva.  
 
Amennyiben az ÁFÉSZ a Bem u. 2. szám alatt lévő épületben jelenleg működő 
üzletét meg kívánja tartani, annak további működését biztosítja a képviselő-testület 
az ÁFÉSZ számára, a nem lakás céljára szolgáló helyiségekre megállapított bérleti 
díj (jelenleg 280,- Ft + áfa/m2) 50 %-áért.  
 
A képviselő-testület úgy dönt, hogy - az ÁFÉSZ érdekeit figyelembe véve -, amíg a 
szövetkezet működik a másik két ingatlan tekintetében nem indít sem jogi, sem 
egyéb eljárást, de megállapodásban kéri rögzíteni, hogy ezeket az ingatlanokat az 
ÁFÉSZ nem terheli meg és nem értékesíti.  
A képviselő-testület olyan forrásokat keres az ÁFÉSZ-nál maradó épületek 
fejlesztése érdekében, amihez az ÁFÉSZ, mint vállalkozás is hozzáférhet, biztosítva 
a helyi épített örökség védelme alá tartozó épületek állagmegóvását. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a képviselő-testület döntéséről 
az ÁFÉSZ vezetést tájékoztassa, valamint a megállapodás előkészítése érdekében 
további tárgyalásokat folytasson. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – a témát lezárja. Megköszöni az elnök asszonynak, hogy az ülésen 
megjelent és kifejtette állásfoglalását és az együtt gondolkodik a képviselő-testülettel. Bízik 
benne, hogy megtalálják a kompromisszumot.  
Rizmann Józsefné Dévaványa és Vidéke ÁFÉSZ elnöke – köszöni, hogy meghallgatták, 
további jó munkát kíván. 
 
 
 
1. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely a 2008. évi 
költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
A polgármester elmondja, hogy a tervezetet az egyeztető munkacsoport tagjai, a bizottságok 
több alkalommal áttekintették, megtárgyalták. A koncepcióhoz képest a tervezet formálódott. 
A koncepció elfogadásakor úgy döntött a képviselő-testület, hogy a hiányt le kell faragni 
(55.033 eFt). 
Decemberben az ÁMK közalkalmazotti fóruma, az ott működő szakszervezet 
kezdeményezése alapján döntött arról a képviselő-testület, hogy 2008. évben az étkezési 
hozzájárulás, illetve a beiskolázási támogatás biztosítását megpróbálja megoldani, ami a 
koncepcióban nem szerepelt. Áttekintették mindazt a forrást (normatív hozzájárulás, szja.) 
amire számolhatnak az eltelt két hónap alatt, amelyek beépítésre kerültek a jelenlegi első 
olvasatú költségvetésbe. Mindezek együttes hatására nem sikerült az 55.033 eFt hiányt 
lefaragni, a költségvetési hiány 58.752 eFt-ra nőtt. Megjegyzi, hogy a közalkalmazottak 
részére az ígéretet teljesíteni kellene, valamint a vállalt feladatokat is, lehetőleg úgy, hogy 
visszalépésre ne kerüljön sor. A polgármester elmondja, hogy a költségvetési munkacsoport 
ennek érdekében dolgozott.  



 14

A polgármester elmondja, hogy kérték az egyetlen önállóan gazdálkodó intézményt, hogy 
tekintse át a költségvetési tervezetét, fogalmaztak meg elképzeléseket, elvárást, amiről 
születtek vélemények, amelyek alapján kellene tovább folytatni a munkát.  
A polgármester megkérdezi Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, hogy az 
írásos anyaghoz kíván-e szóbeli kiegészítést tenni? 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt – elmondja, hogy a polgármester úr 
összefoglalta a fontosabb dolgokat, így kiegészítést nem kíván tenni. 
Az irodavezető elmondja, hogy az 58 millió forintos hiány sajnos nem csökken, hanem inkább 
nőni fog az újabb információk alapján. Elmondja, hogy a 8 millió forintos hiány növekedést a 
térségtől lehívható normatíva idézte elő, ezt január 25-én a délutáni órákban kapták meg, így 
csak szóban tudja előterjeszteni, amiről az egyeztető munkacsoportot és a Pénzügyi 
Bizottságot már tájékoztatta. Az irodavezető mindezek ismeretében kéri megtárgyalni a 
költségvetés tervezetét.  
Pap Tibor polgármester – kérdése, hogy a Többcélú Társulás által átadott feladatok melyikét 
érinti a csökkenés? 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt – a polgármester kérdésére elmondja, 
hogy az oktatási normatívát érinti a csökkenés, elsődlegesen az iskolabusz igénybevételére 
számított forrást időközben visszamondták az egységes értelmezés miatt.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az irodavezetőnek az elmondottakat.  
Elmondja, hogy a bizottságok a tervezetet üléseiken tárgyalták, elsőként a Jogi, Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság.  A bizottság elnöke az ülésen nincs jelen erre való tekintettel megadja a 
szót Kanó József bizottsági tagnak, hogy ismertesse az ülésen kialakult véleményt.  
Kanó József a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság ülésén a tervezetet tárgyalta, vitát ez ügyben nem kezdeményeztek, azt elfogadásra 
javasolják a képviselő-testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imrének a Pénzügyi Bizottság elnökének.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság hétfői ülésén 
tárgyalta a tervezetet. Az ülésen jelen voltak az intézményvezetők, intézményegység vezetők, 
a közalkalmazotti tanács tagjai, a szakszervezet képviselői. Javaslatok hangzottak el a bevétel 
növelésére és a kiadás csökkentésére vonatkozóan. Időközben igények még merülnek fel, 
amivel a költségvetés nem számol, így a kiadás nőni fog.  
A bevételeknél nem számolnak a pénzmaradvánnyal, a magtár értékesítéséből befolyó 
összeggel, valamint az agrártámogatások tavaly elmaradt kifizetési részével sem.  
A bizottság a tervezetet elfogadásra javasolja a képviselő-testület felé.  
A bizottság elnöke elmondja, hogy az egyeztető munkacsoport ülésére szerdán kerül sor, ahol 
már tényadatokra számítanak annak érdekében, hogy a költségvetést minél hamarabb 
egyensúlyba tudják hozni.  
Javaslat hangzott el a bevételek növelése érdekében, ingatlan értékesítésre. A bizottság 
elnökének az a véleménye, ha ingatlan értékesítésre kerül sor, akkor az abból befolyó összeget 
fejlesztésre fordítsák, ne pedig működésre.  
A bizottság elnöke röviden ennyit kívánt elmondani.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándornak.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottsági ülésen szó volt az óvodai és iskolai csoportok változásáról.  
Véleménye, hogy fejleszteni csak a kibocsátott kötvény hozadékából lehet. Elmondja, hogy 
olyan megszorításokat már nem tudnak eszközölni, amely milliós nagyságrendű lenne. 
Személy szerint javasolta a Pénzügyi Bizottság ülésén, hogy néhány önkormányzati 
tulajdonban lévő lakást értékesítsenek, valamint földterületek értékesítésére is tett javaslatot, 
gondol itt azokra a területekre, amelyek nem Dévaványa közigazgatási területéhez tartoznak 
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(Ecsegfalva, Karcag). A bizottság elnöke felvetette a bevételek növelése érdekében a 
szolgálati lakások bérleti díjának emelését is. Fontosnak véli a bevételek alakulásánál a 
mezőgazdasági bevételek növelését is.  
A bizottság elnöke a megszorítások ellenére javasolja a közalkalmazottak részére az idei 
évben is biztosítsanak étkezési utalványt és iskolakezdési támogatást.  
Köszöni a figyelmet, röviden ennyit kívánt elmondani.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston Sándornak az elmondottakat.  
A képviselő a bizottsági ülésen elhangzottakon túl a saját véleményét is elmondta.  
A polgármester elmondja, hogy az egyeztető munkacsoport ülésén elhangzott az is, hogy a 
méltányosságból – nem alanyi jogon – adott juttatásokat is át kell tekinteni. Erre vonatkozóan 
készült egy előterjesztés, amit a bejelentések során fognak tárgyalni.  
Elmondja, hogy a bizottsági vélemények ismertetésre került, valamint képviselői vélemények 
is elhangzottak.  
A polgármester megkéri Baloghné Berényi Erzsébetet az ÁMK intézményvezetőjét mondja 
el, hogy az eddigi vizsgálódások alapján mit látnak reálisan megoldhatónak.  
Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK intézményvezetője – elmondja, hogy az előzetes 
egyeztetések során kirótt feladatokat igyekeztek végrehajtani. Vizsgálták hogyan tudják még a 
költségvetés kiadási oldalát csökkenteni: 

- minimálisra lecsökkentett eszközbeszerzés, beruházás, 
- prémiumévek programban való részvétel (2 fő általános iskola, 2 fő óvoda), 
- előrehozott nyugdíj (1fő). 

A kirótt 6,5 %-os csökkentést nem tudják teljesíteni, jelenleg 15 millió forint az az összeg, 
amelyet az összevont intézmény költségvetéséből le tudnak faragni.  
Az intézményvezető elmondja, hogy az elmúlt évben valamennyi intézmény – akkor még 
önálló intézményként működtek – megtette a személyre szóló megszorításokat. Összevonást 
követően ismételten történtek személyi változások. Igyekeztek úgy alakítani a dolgokat, hogy 
az intézményük továbbra is működőképes legyen, ha az említetteken túl további 
létszámcsökkentés lesz, akkor már nem tudják biztosítani az alapvető feladatokat, amelyet a 
közoktatás terén el kell látni.  
Elmondja, hogy az intézményen belül maximálisan kihasználják az átcsoportosítási 
lehetőségeket. A tanév végéig az intézményegységek változatlanul működnek.  
A művészeti oktatással kapcsolatban elmondja az intézményvezető, hogy a minősítéstől függ 
hogyan és milyen formában működnek tovább szeptembertől.  
Elmondja, hogy a Pedagógiai Szakszolgálat működtetése kistérségi feladat, a társulástól még 
nem kapott kielégítő választ arra vonatkozóan hogyan képzelik a működtetést, szeptemberig a 
jelenlegi állapot szerint működnek. 
Az intézményvezető elmondja, hogy a következő tanévet óvodai csoport összevonással 
kezdik, az elsősök beíratását követően tudják megmondani, hogy hány tanulócsoporttal lesz 
kevesebb az általános iskolában. A képviselő-testület az áprilisi ülésen dönt arról, hogy hány 
csoport indítását engedélyezi a következő tanévben. A napközis csoportok számát szintén 
nem tudja pontosan meghatározni.  
Röviden ennyiben kívánta ismertetni az elmúlt hét eredményét, amely mínusz 15 millió forint. 
Az intézményvezető megköszöni a figyelmet.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megadja a szót Laskai Tibor részére, aki a Közalkalmazotti Tanács elnöke.  
Laskai Tibor a Közalkalmazotti Tanács elnöke – megköszöni a bizottsági és a testületi ülésre 
történő meghívást. Az üléseken a dolgozók érdekeit kívánja képviselni.  
Véleménye szerint az összevonásokat végig kell gondolni, ha épületeket zárnak be 
gondoskodni kell azok továbbhasznosításáról is. Gondol itt a Hajós úti iskolaépületre. 
Tudomása szerint a fűtési rendszer nem lett víztelenítve, így a rendszer elfagyott.  
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Kérdése, hogy a Hajós úti épület továbbhasznosítására vannak-e elképzelések? 
Tudomása szerint az épületet pályázati pénzből újították fel, kérdése van-e annak 
következménye, hogy a továbbiakban nem oktatási célra használják? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az épület fűtési rendszeréből le lett engedve a víz, 
így elfagyás nem történhetett. Az épület hasznosítására vonatkozóan van elképzelésük. A 
felújításhoz támogatást nyújtó Békés Megyei Területfejlesztési Tanácstól engedélyt kértek az 
épület más célú hasznosítására, az engedélyt megkapták foglalkoztatást elősegítő 
munkahelyteremtésre. Érdeklődés van ilyen célra, bíznak benne, hogy az elképzelésük valóra 
fog válni. A pályázat újból kiírásra kerül, megjegyzi a korábbi kiírásra nem volt érdeklődés.  
A polgármester elmondja, hogy esetleg az oktatásból, vagy más intézményből kikerült 
ingatlanokkal is ugyanez a céljuk, munkahelyteremtést szeretnének elérni, megfogalmazódott 
az is, hogy elsősorban csökkent munkaképességűek számára.  
A polgármester megadja a szót Pihurik Katalin képviselőnek.  
Pihurik Katalin képviselő – nem először hangzott el, hogy hatékonyabb gazdálkodást kell 
folytatni. Felháborítónak tartja, hogy a megszorításokat mindig az oktatási intézményekben 
kell alkalmazni. Szem előtt kell tartani, hogy gyermekekről van szó. Megjegyzi, hogy 
pedagógus elbocsátások történtek, közben szakos ellátásból meg hiány van.  
Pap Tibor polgármester – úgy gondolja, hogy irreális megszorításokat nem végeztek, 
bizonyítja az is, hogy az ÁMK-ba integrált intézmények működésével kapcsolatban sem a 
szülők, sem a lakosság részéről kifogás nem érkezett. Látható, hogy lényegesen 
költségtakarékosabb ez a működés. Egyetért azzal, hogy a működés feltételeit biztosítani kell 
a nyugodt munkavégzés érdekében. A szakos ellátással kapcsolatos felvetésre történő 
reagálásra megadja a szót Baloghné Berényi Erzsébet részére.  
Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK intézményvezetője – elmondja, hogy valóban hiány 
van történelem szakos tanárból, ami az intézményvezető váltás következménye. Elmondja az 
intézményvezető csekély óraszámban tanít, ha teljes óraszámban tanítana ez a probléma nem 
merülne fel. Elmondja még, hogy a magyar-történelem szakos kolleganőjük kismama, aki 
táppénzre ment.  
Magyarból és informatikából a szakember ellátottság megoldott lesz, mivel két kollegájuk a 
közeljövőben szerez ilyen irányú képesítést. Az idegen nyelv oktatása is megoldott lesz a 
következő tanévben. Tehát a szakember ellátottsággal nem lesz gond az intézményben. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy a költségvetésbe magas összeg van 
betervezve nem kötelező feladatokra, gondol itt a művészetoktatásra, fürdő üzemeltetésre, 
pedagógiai szakszolgálat működtetése stb., ezek azt jelentik, hogy a dévaványai gyermekekre 
odafigyelnek. Teszik ezt azért, hogy a dévaványai gyermekeknek ne kelljen vidékre utazni 
ezen szolgáltatások igénybevétele miatt.  
A képviselő véleménye, hogy a nem kötelezően vállalt feladatok racionális, ésszerű 
megtartására kell törekedni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Novák Imre alpolgármesternek.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy a 2008. évi költségvetéssel kapcsolatos 
előterjesztés részletes, ami az előterjesztő munkáját dicséri. Az anyagban nem talál az előző 
évi pénzmaradványra történő utalást. Kérdése, hogy ez nem szerepel az anyagban, vagy 
elkerülte a figyelmét.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási 
irodavezetőnek, hogy reagáljon Novák Imre alpolgármester kérdésére.  
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – elmondja, hogy az előterjesztésben 
részben utal rá. Az előterjesztés második oldalán a pénzforgalom nélküli bevételt (145.939 
eFt) meg kellett jelentetni. Az irodavezető nem látja jó dolognak, hogy előre betervezzék ezt, 
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végszükséglet esetén szokták a várható pénzmaradvánnyal megnövelni a forrás oldalt már a 
költségvetés készítése idején. Tehát az előterjesztésben nem szerepel pénzmaradvány.  
Pap Tibor polgármester – a Pénzügyi Bizottság elnöke már erről tett említést, hogy ezek 
évközben tisztázódnak és könnyíthetnek a pénzügyi helyzeten. A polgármester elmondja 
ugyanakkor látni kell, hogy utólagos elszámolási kötelezettség van a normatívákkal, éppen a 
gyermeklétszám alakulásából adódóan, az oktatás területén az idei évben is vissza kellett 
fizetni, pedig már évközben is csökkentették az igényüket. Pénzmaradványra az elmondottak 
miatt nem célszerű kiadást tervezni.  
A polgármester megkérdezi, hogy a költségvetéssel kapcsolatban kíván-e még valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja az önkormányzat 2008. évi költségvetésének tervezetét első olvasatban, 
valamint megbízza a Pénzügyi Bizottságot és a költségvetési egyeztető munkacsoportot, hogy 
a hivatal szakembereivel közösen ismételten tekintse át a költségvetés bevételi és kiadási 
oldalát és folytasson tárgyalásokat az önkormányzati intézmények vezetőivel kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
17/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat 2008. évi 
költségvetésének tervezetét első olvasatban elfogadja. 
 
A képviselő-testület megbízza a Pénzügyi Bizottságot és a költségvetési egyeztető 
munkacsoportot, hogy a hivatal szakembereivel közösen ismételten tekintse át a 
költségvetés bevételi és kiadási oldalát és folytasson tárgyalásokat az önkormányzati 
intézmények vezetőivel. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a végleges költségvetési 
javaslatot a februári ülésen terjessze a képviselő-testület elé.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 

Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

Határidő:  értelemszerint  
 
 
 
 
 
2. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely Dévaványa 
Város Közoktatási Minőségirányítási Programjának felülvizsgálata. 
A polgármester megadja a szót Csatári Terézia igazgatási irodavezetőnek, az előterjesztés 
készítőjének, ha van az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítése akkor, azt tegye meg.   
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Csatári Terézia igazgatási irodavezető – úgy gondolja, hogy részletes előterjesztést készített, 
amely tartalmazza a 2004. évben elfogadott minőségirányítási program értékelését, valamint a 
2008-2012. évekre vonatkozó közoktatási minőségirányítási programot.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – a 
bizottság ülésén tárgyalta az anyagot, amelyet egyhangúlag elfogadásra javasolnak a 
képviselő-testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki elfogadja Dévaványa Város Közoktatási Minőségirányítási Programjának értékelését, 
valamint a 2008-2012. évekre vonatkozó Önkormányzati Minőségirányítási Programot kéri, 
az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
18/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dévaványa Város Közoktatási 
Minőségirányítási Programjának értékelését és a 2008-2012. évekre vonatkozó 
Önkormányzati Minőségirányítási Programot elfogadja.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy az Önkormányzati 
Minőségirányítási Program 2012. 01. 31-ig történő felül vizsgálatáról gondoskodjon.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  értelemszerint 
 
 
 

 
 
 
3. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely 
Dévaványa-Ecsegfalva Intézmény-Fenntartó Társulás Közoktatási-Feladatellátási és 
Intézményhálózat Működtetési és Fejlesztési Terv felülvizsgálata és elfogadása.  
A polgármester elmondja, hogy az előterjesztést Csatári Terézia igazgatási irodavezető 
készítette, megadja a szót részére. 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – a Dévaványa-Ecsegfalva Intézmény-Fenntartó 
Társulás Közoktatási-Feladatellátási és Intézményhálózat Működtetési és Fejlesztési Tervéhez 
az alábbi kiegészítéseket teszi:  
A közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 85. § (4) bekezdése szerint az intézkedési 
terv elkészítéséhez ki kell kérni a településen működő közoktatási intézmények vezetőinek, 
továbbá a szülői és diákszervezetek, a nem állami, nem önkormányzati intézményfenntartók, 
a települési szintű szakszervezetek, - ha nem működik települési kisebbségi önkormányzat - 
az érdekelt országos kisebbségi önkormányzat véleményét. 
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Az elkészült anyag megküldésre került a 
- a Tiszántúli Református Egyházkerület, 
- az ÁMK igazgatója, 
- a Szügyi Dániel Református Általános Iskola igazgatója, 
- Ecsegfalva Község Polgármestere, 
- az ÁMK Diákönkormányzatát segítő tanár, 
- a Pedagógus Szakszervezet, valamint 
- az óvodai és iskolai SZMK tagok részére, és 
- a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat részére. 

A Tiszántúli Egyházkerülettől és a Szügyi Dániel Református Általános Iskola igazgatójától 
visszajelzés eddig nem érkezett. 
A Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat 2008. január 25-i ülésén úgy döntött, hogy 
javasolja a Képviselő-testültnek, hogy az intézkedési tervet fogadja el. 
A szülőknek 2008. január 29-én 16.00 órakor volt lehetőségük arra, hogy elmondják az 
észrevételeiket. Két szülő jelent meg, észrevételt nem tettek. Egyetlen kérdés merült fel az 
„Útravaló Programmal” kapcsolatban. 
A DÖK a kiküldött anyagot tárgyalta, az erről szóló jegyzőkönyvet megküldte. 
Az ÁMK igazgatója 2008. január 29-én leírta, hogy az intézkedési tervben foglaltakkal 
egyetért. 
A Pedagógus Szakszervezet 2008. január 28-án kelt levelében leírta, hogy a fejlesztési 
tervben foglaltakat elfogadja. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Csatári Terézia igazgatási irodavezetőnek a szóbeli 
kiegészítést.  
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a bizottsági ülésen elhangzott 
javaslatot.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság ülésén véleményezte az anyagot, amelyet egyhangúlag elfogadásra 
javasolnak a képviselő-testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki elfogadja Dévaványa-Ecsegfalva Intézmény-Fenntartó Társulás Közoktatási-
Feladatellátási és Intézményhálózat Működtetési és Fejlesztési Tervét azzal, hogy azt 2012. 
január 31-ig felül kell vizsgálni kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
19/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat képviselő-testület Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézmény-Fenntartó Társulás Közoktatási Feladat-ellátási és Intézményhálózat 
Működtetési és Fejlesztési Tervét 2008-2012. évekre vonatkozóan elfogadja.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert a dokumentum 2012. január 31-ig 
történő felülvizsgálatával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester  
Határidő:  értelemszerint  
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4. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely pályázati 
felhívás az Általános Művelődési Központ vezetői állására.  
A polgármester elmondja, hogy Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás által 
fenntartott ÁMK vezetőjének megbízása 2008. július 31-ig tart.  
A közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 18. § (8) bekezdése szerint az 
intézményvezető kiválasztása – ha a törvény másképp nem rendelkezik – nyilvános pályázat 
útján történik.  
A polgármester elmondja, hogy a nevelési-oktatási intézményben a magasabb vezető beosztás 
ellátásra való megbízás határozott időre adható.  
A pályázati felhívást az Oktatási és Kulturális Minisztérium hivatalos lapjában közzé kell 
tenni.  
A pályázati felhívás tervezetet Csatári Terézia igazgatási irodavezető készítette, amelyet az 
Oktatási-, Közművelődési és Sport Bizottság ülésén véleményezett.  
A polgármester megkérdezi Csatári Teréziát, hogy a leírtakon túl kíván-e valamit elmondani? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – elmondja, hogy a pályázati felhívást az Oktatási és 
Kulturális Minisztérium hivatalos lapjában közzé kell tenni. Normál eljárás szerint a felhívás 
6-8 hét múlva jelenik meg, sürgős megjelentetést igénylő pályázati felhívás pedig a soron 
következő közlönyben, amelynek térítési díja 10.000,- Ft + áfa. Kéri a képviselő-testületet, 
hogy a pályázati kiíráson túl döntsenek arról, is, hogy normál, vagy sürgősségi eljárás szerint 
jelentessék meg a felhívást. 
Elmondja még, hogy a döntés az intézményvezetői álláshelyre vonatkozóan a képviselő-
testület munkaterv szerinti júniusi ülésre van tervezve.  
Az irodavezető röviden ismerteti a pályázat menetét (rendelkezésre állási idő, munkahelyi 
dolgozókkal a pályázatok véleményeztetése stb.) 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a pályázati felhívása az ÁMK vezetői állására a közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény 18. §-ában foglaltaknak megfelelően készült el.  
A bizottság a tervezetet egyhangúlag elfogadásra javasolja a képviselő-testület felé,valamint 
támogatják azt, hogy az Oktatási és Kulturális Minisztérium hivatalos lapjában sürgősségi 
eljárás szerint jelentessék meg a felhívást.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselőnek.  
Földesi Zoltán képviselő – néhány mondatban tájékoztatást kér a képviselő a 
150/1992.(XI.20.) kormányrendelet 6. § (7)-(8) bekezdésében foglaltakról.  
A képviselő kérdése, hogy mi a különbség felső fokú pedagógus, vagy könyvtárosi szakirányú 
iskolai végzettség és pedagógus-szakvizsga, vagy azzal egyenértékű szakképesítés között? 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – a 
képviselő kérdésére elmondja, hogy a pedagógus-szakvizsgára vonatkozó képzés 2 éves 
időtartamú, amelyre ugyanolyan formában lehet jelentkezni, mint egy főiskolai, egyetemi 
képzésre. A képzés oklevéllel záruló szakirányú továbbképzés keretében folyik. Kötelezően 
elő lesz írva, hogy vezető beosztású dolgozónak pedagógus-szakvizsgával kell rendelkeznie. 
A pedagógus szakvizsga az intézmény irányításához elengedhetetlen. Megjegyzi, hogy a 
településen több pedagógus rendelkezik ilyen irányú képesítéssel.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy első alkalommal pedagógus-szakvizsga nélkül is 
kinevezhető az intézményvezető, második alkalommal már kitétel a szakvizsga megléte.  
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A polgármester megadja a szót Dr. Kulcsár László ügyvédnek. 
Dr. Kulcsár László ügyvéd – elmondja, hogy az előterjesztés megfelel a 150/1992.(XI.20.) 
kormányrendelet 6. § (7)-(8) bekezdésében foglalt kritériumoknak.  
Könyvtári és közművelődési intézményben magasabb vezető beosztás ellátásával csak olyan 
közalkalmazott bízható meg, aki 

- szakirányú egyetemi végzettséggel, vagy 
- nem szakirányú egyetemi végzettséggel és felsőfokú szakirányú munkaköri 

szakvizsgával, 
- főiskolai könyvtárosi, közművelődési képzettséggel, és 
- legalább ötéves szakmai gyakorlattal rendelkezik,  
- Főiskolai könyvtárosi képesítéssel rendelkező közalkalmazott esetén a 

munkáltató tíz év szakmai gyakorlati időt is kiköthet. 
Az ügyvéd úr röviden ennyiben kívánt reagálni a képviselő felvetésére.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázati felhívással az Általános Művelődési Központ vezetői állására 
vonatkozóan azzal, hogy az Oktatási és Kulturális Minisztérium hivatalos lapjában sürgősségi 
eljárással tegyék közzé kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
20/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázat kiírása mellett dönt: 

 
 

Pályázati felhívás az Általános Művelődési Központ vezetői állására         
 

1. A pályázatot meghirdető szerv: Dévaványa – Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás 
5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 

2. Meghirdetett munkahely: Általános Művelődési Központ (intézményegységei: óvoda, 
általános iskola, könyvtár, nevelési tanácsadó és egységes 
pedagógiai szakszolgálat, művelődési ház és alapfokú 
művészetoktatási intézmény). 

5510 Dévaványa, Vörösmarty u. 6-8. 
Beosztás: intézményvezető 

3. Képesítési és egyéb feltételek: Felsőfokú pedagógus vagy könyvtárosi vagy közművelődési 
szakirányú iskolai végzettség és szakképzettség. Legalább öt 
év pedagógus (vagy könyvtárosi vagy közművelődési) 
munkakörben szerzett szakmai gyakorlat. 

4. Előny: pedagógus szakvizsga vagy azzal egyenértékű szakképesítés. 
5. Illetmény, vezetői  pótlék: a KJT szerint. 
6. Juttatások: 

- szolgálati lakás megoldható. 
7. Állás elfoglalásának ideje: 2008. augusztus 1. 
8. A megbízás 5 évre, 2013. július 31-ig szól. 
9. Pályázat elbírálási határidő: a véleményezési határidő lejártát követő képviselő-testületi ülés. 
10. A pályázathoz csatolni kell: 

- a végzettséget igazoló oklevél hitelesített másolatát, 
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- szakmai önéletrajz, 
- erkölcsi bizonyítványt, 
- eddigi munkaviszonyokról szóló igazolást, 
- az intézmény elfogadott közművelődési/pedagógiai programját 

alapul vevő vezetői programot a szakmai helyzetelemzésre épülő 
vezetési, fejlesztési elképzelésekkel, 

- az adatvédelmi törvény alapján készült nyilatkozatot a pályázati 
anyag kezeléséről. 

A pályázatot zárt borítékban, 3 példányban, ”ÁMK intézményvezetői pályázat” megjelöléssel 
kell benyújtani. 

11. A pályázat címzése: Pap Tibor polgármester 5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 
12. Felvilágosítás: 06 (66) 483-034 

 
A Képviselő-testület megbízza a humánszakreferenst, hogy a pályázati felhívásnak az 
Oktatási Közlönyben történő sürgősségi eljárással történő megjelentetéséről intézkedjen. 
 
Felelős:   Csatári Teréz humánszakreferens 
Határidő:  azonnal 
 

 
 
5. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az ötödik napirendi pont megtárgyalására, amely a tanköteles 
gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának meghatározása a 2008/2009. 
tanévre vonatkozóan.  
A polgármester elmondja, hogy a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 66. § (6) 
bekezdése szerint: Az iskolába a tanköteles tanulókat az első évfolyamra a községi, városi, 
fővárosi kerületi, megyei jogú városi önkormányzat által meghatározott időszakban kell 
beíratni. A beiratkozásra meghatározott időt a helyben szokásos módon közzé kell tenni. 
A 11/1994. (VI. 8.) MKM rendelet 16. § (1) bekezdése a március 1-je és április 30-a közötti 
időszakban határozza meg a beíratás időintervallumát. 
 
Az Általános Művelődési Központban a 2008/2009. tanévben tanköteles gyermekek első 
évfolyamra történő beíratásának javasolt időpontja: 

2008. március 10. (hétfő) és 
2008. március 11. (kedd). 

Az intézmény a beiratkozás idejét és a beiratkozással kapcsolatos egyéb közlendőit a határidő 
előtt legalább 30 nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos módon. 
A polgármester megkérdezi Csatári Teréziát, hogy az írásos anyaghoz kíván-e kiegészítést 
tenni? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – nem kíván kiegészítést tenni az írásos 
előterjesztéshez. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – a 
bizottság egyetért a javasolt időpontokkal, azt egyhangúlag elfogadásra javasolja a testület 
felé. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
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Aki egyetért az Általános Művelődési Központban a 2008/2009. tanévben tanköteles 
gyermekek első évfolyamra történő beíratásának időpontjával (2008. március 10. hétfő és 
2008. március 11. kedd) kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
21/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános Művelődési Központban a 
2008/2009. tanévben tanköteles gyermekek első évfolyamra beíratásának 
időpontjául  

2008. március 10. (hétfő) és 
2008. március 11. (kedd)  határozza meg. 
 

A képviselő-testület megbízza az ÁMK igazgatóját, hogy az intézmény a beiratkozás 
idejét és a beiratkozással kapcsolatos egyéb közlendőit a határidő előtt legalább 30 
nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos módon. 
 
Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója  
Határidő:  értelemszerint 
 

 
 
 
 
6. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a hatodik napirendi pont megtárgyalására, amely az Általános 
Művelődési Központ Alapfokú Művészetoktatási Intézményegységében a 2008/2009. tanévre 
a gyermekek beíratás időpontjának meghatározása 
A  javasolt időpont: 

2008. március10.(hétfő) és 
2008. március 11.(kedd). 

 
Az intézmény a beíratás idejét és a beíratással kapcsolatos egyéb közlendőit a határidőt 
megelőzően legalább 30 nappal hozza nyilvánosságra. 
A polgármester megkérdezi Csatári Teréziát, hogy az írásos anyaghoz kíván-e kiegészítést 
tenni? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – nem kíván kiegészítést tenni az írásos 
előterjesztéshez. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – a 
bizottság egyetért a javasolt időpontokkal, azt egyhangúlag elfogadásra javasolja a testület 
felé. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a  képviselőket. 
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Aki egyetért az Általános Művelődési Központ Alapfokú Művészetoktatási 
Intézményegységében a 2008/2009. tanévre a gyermekek beíratásának javasolt időpontjával 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
22/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános Művelődési Központban a 
2008/2009. tanévre az alapfokú művészetoktatásra jelentkező tanulók beíratásának 
időpontjául  

2008. március 10. (hétfő) és  
2008. március 11. (kedd) határozza meg. 
 

A képviselő-testület megbízza az ÁMK igazgatóját, hogy az intézmény a beiratkozás 
idejét és a beiratkozással kapcsolatos egyéb közlendőit a határidő előtt legalább 30 
nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos módon. 
 
Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója  
Határidő:  értelemszerint 
 

 
 
 
7. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a hetedik napirendi pont megtárgyalására, amely az Általános 
Művelődési Központban a 2008/2009. óvodai nevelési évre a gyermekek beíratás 
időpontjának meghatározása. 
A javasolt időpontok a következők: 

2008. március 10. (hétfő) és 
2008. március 11. (kedd). 

Az intézménybe történő jelentkezés idejét és a beíratással kapcsolatos egyéb közlendőit a 
határidőt megelőzően legalább 30 nappal nyilvánosságra kell hozni. 
A polgármester megkérdezi Csatári Teréziát, hogy az írásos anyaghoz kíván-e kiegészítést 
tenni? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – nem kíván kiegészítést tenni az írásos 
előterjesztéshez. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – a 
bizottság egyetért a javasolt időpontokkal, azt egyhangúlag elfogadásra javasolja a testület 
felé. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért Általános Művelődési Központban a 2008/2009. óvodai nevelési évre a 
gyermekek beíratás javasolt időpontjával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
23/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános Művelődési Központban a 
2008/2009. nevelési évben óvodába lépő gyermekek óvodai beíratásának időpontjául  

2008. március 10. és  
2008. március 11. napját határozza meg. 
 

A képviselő-testület megbízza az ÁMK igazgatóját, hogy az intézmény a beiratkozás 
idejét és a beiratkozással kapcsolatos egyéb közlendőit a határidő előtt legalább 30 
nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos módon. 
 
Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet az ÁMK igazgatója  
Határidő:  értelemszerint 
 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Csatári Terézia 
készítette, amely kapcsolódik az ÁMK alapfokú művészetoktatásra jelentkező tanulók 
beíratásához.  
A Képviselő-testület a 2007. december 13-i ülésén fogadta el a 2008. évre vonatkozó 
munkatervét. A munkatervben a 2008. április 24-i ülés 6. napirendi pontjaként határozta meg 
a 2008/2009. tanévben indítható tanulócsoportok számának meghatározását az ÁMK 
Alapfokú Művészetoktatási intézményegységében. 
A Képviselő-testület ugyanakkor az intézményegység vezető indítványára a 
383/2007.(XII.13.) Kt. határozatával az ÁMK Alapfokú Művészetoktatási 
intézményegységében a tanulók beíratásának időpontját május hónapban határozta meg. 
Annak érdekében, hogy az alapfokú művészetoktatásban 2008/2009. tanévben indítható 
tanulócsoportok számáról a Képviselő-testület a 2008. évi munkatervében elfogadott 
időpontban, vagyis a 2008. április 24-i ülésén dönthessen, a 383/2007.(XII. 13.) határozatban 
a beíratás időpontjául meghatározott május hónapot március hónapra szükséges módosítani. 
Ennek hiányában a Képviselő-testület a 2008. április 24-i ülésén nem tud dönteni a 
2008/2009. tanévben az alapfokú művészetoktatásban indítható tanulócsoportok számáról, 
csak a júniusi testületi ülésen. Az eltérés az intézményegység vezetővel egyeztetésre került, 
aki egyetért a márciusi beíratási időpont meghatározásával. 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – a 
bizottság egyetért a határozat módosításával. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a 383/2007.(XII. 13.) Kt határozat módosításával kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
24/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 383/2007.(XII.13.) Kt 
határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
2008/2009. tanévre az Önkormányzat által fenntartott Általános Művelődési 
Központ József Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
intézményegységében a tanulók beíratása március hónapban történjen meg. A 
határozat többi része változatlan marad. 
 
A Képviselő-testület megbízza az intézményegység vezetőjét, hogy a határozatban 
foglaltak szerint járjon el. 
 
Felelős:  Erdeiné Mucsi Márta intézményegység vezető 
Határidő:  értelemszerint 
 
 
 
 

8. Napirendi pont  
 
Pap Tibor polgármester – rátér a nyolcadik napirendi pontra, amely a bejelentéseket 
tartalmazza.  
Elmondja, hogy az első bejelentés a képviselői tiszteletdíjak megállapításával kapcsolatos.  
A polgármester elmondja, hogy az előterjesztést a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi, valamint a 
Pénzügyi Bizottság is véleményezte ülésén.  
Az előterjesztést Balogh Csilla jegyző készítette, amelyben két alternatívát dolgozott ki, a 
helyi önkormányzati képviselők és a bizottságok tagjainak a tiszteletdíjára vonatkozóan.  
Az „A” alternatíva szerint a köztisztviselői illetményalap növekedésével azonos mértékben 
nőne a képviselői tiszteletdíj, a „B” alternatíva szerint pedig a jelenlegi mértékben hagyja a 
képviselői tiszteletdíjakat.  
A polgármester úgy gondolja, hogy a jelen költségvetési helyzetben nem célszerű a 
tiszteletdíjak emelésre sort keríteni. A döntés a képviselő-testület kezében van.  
A polgármester megadja a szót Kanó József képviselőnek, hogy mondja el a Jogi-, Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság tagját.  
Kanó József a Jogi-, Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottsági tagok közül 3 fő a „B” alternatívát támogatta, 2 fő pedig az „A” alternatívát.  
A képviselő a bizottság elnökének véleményét tolmácsolja, amely arra vonatkozik, hogy 
mindenkire egyformán az „A”, vagy a „B” alternatívát fogadják el.  
Röviden ennyiben kívánta ismertetni az ülésen elhangzott véleményt.  
Pap Tibor polgármester – tehát a bizottsági elnök javaslata arra vonatkozik, hogy a 
polgármester illetménye és a költségtérítése is azonos alternatíva szerint legyen elfogadva, 
együtt mozogjon a tisztségviselők javadalmazása.  
A polgármester megadja a szót Novák Imre alpolgármesternek.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy az ő esetében a tiszteletdíj mindkét alternatíva 
szerint azonos. Az 1994. évi LXIV. tv. 4. §-a szerint a társadalmi megbízatású alpolgármester 
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tiszteletdíjának legkisebb összegének meghatározása alapján az alpolgármester tiszteletdíja 
nem lehet kevesebb a 4,5 szorzó és az illetményalap szorzatánál.  
Az alpolgármester a többségi véleményt fogja támogatni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – etikátlannak tartaná, ha a képviselői tiszteletdíjat 
megemelnék, miközben megszorításokat alkalmaznak és a lakosságra terheket rónak. A 
képviselő egyébként úgy véli, hogy a szerény tiszteletdíjért megdolgoznak.  
A képviselő az előterjesztés szerinti „B” alternatívát támogatja.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imrének.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság hétfői ülésén 
tárgyalta az előterjesztést. Az ülésen 6 bizottsági tag volt jelen.  
Elmondja, hogy az előterjesztés szerinti „A” alternatívát 4 képviselő támogatta, 1 képviselő 
tartózkodott, 1 képviselő pedig ellene szavazott.  
A bizottság elnöke megjegyzi, hogy több képviselő támogatja a tiszteletdíjból a településen 
lévő civilszervezeteket.  
A „B” alternatívát 1 bizottsági tag támogatta.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a két bizottság ellentétes javaslatot tett a 
képviselő-testület felé.  
A polgármester elmondja, hogy az alpolgármester a törvény szerint meghatározott 
tiszteletdíjának egy részéről írásban lemond – korábbi ciklusban Elek Imre alpolgármester ezt 
gyakorolta – ez esetben együtt mozog a tisztségviselők javadalmazása.  
A polgármester megadja a szót Novák Imre alpolgármesternek.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, ha a „B” alternatíva kerül elfogadásra, abban az 
esetben nyilatkozni fog arról, hogy a tiszteletdíja egy részéről lemond.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért az előterjesztésben szereplő „A” alternatívával, mely szerint a képviselői 
tiszteletdíj emelkedjen kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 4 igen szavazattal, 9 ellenszavazattal, 
tartózkodás nélkül nem alkotta meg az „A” alternatíva szerinti rendeletet.  
A polgármester ismételten szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért a „B” alternatívában foglaltakkal, hogy a képviselői tiszteletdíj maradjon a 
jelenlegi mértéken kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 9 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül  
 

megalkotja Dévaványa Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének 

 
1/2008.(II.01.) ör. rendeletét 

 
A helyi önkormányzati képviselők és a bizottság tagjainak a tiszteletdíjáról 

 
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Pap Tibor polgármester – a polgármester elmondja, hogy a következő bejelentés a 
polgármester illetményének a megállapítása.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy az SZMSZ-ben 
foglaltak szerint a polgármester illetményének és a költségátalányának megállapítására 
vonatkozóan a Pénzügyi Bizottság tesz javaslatot.  
Elmondja, hogy a képviselő-testület a polgármester illetményét a köztisztviselők jogállásáról 
szóló 1992. évi XXIII. törvény 43. §-a szerint megállapított illetményalap és a törvényben 
meghatározott szorzószámok szorzataként összegszerűen állapítja meg.  
A Magyar Köztársaság 2008. évi költségvetéséről szóló törvényben a köztisztviselők 
illetményalapját 38.650,- Ft-ban állapították meg. 
A törvényben meghatározott szorzó számok Dévaványa Városi Önkormányzat  esetében:  

 körzetközponti feladatot ellátó önkormányzat  szorzó száma:     12.5    -     13.5  
A képviselő-testület 265/2006.(X.12.) Kt. határozatában a jogszabályi keretek figyelembe 
vételével a polgármester illetményét  13,5 szorzószám alkalmazásával, 496.800,- Ft 
összegben állapította meg. 
A polgármester illetményének a 2008. január 01. naptól megállapított összege a megelőző 
polgármesteri illetménye összegénél - nem lehet kevesebb.  
A bizottság elnöke elmondja, hogy a „B” alternatíva szerint a polgármester illetményét 2008. 
január 1. nappal kezdődően 12,9 szorzószám és 38.650,- Ft illetményalap alkalmazásával 
498.600,- Ft összegben javasolja megállapítani a bizottság. 
Pap Tibor polgármester – a törvény értelmében bejelenti, hogy személyes érintettsége miatt a 
döntéshozatalban nem vesz részt.  
Novák Imre alpolgármester – szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy Pap Tibor polgármester a döntéshozatalban ne vegyen részt kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
25/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Pap Tibor 
polgármester személyes érintettsége miatt – a polgármester illetményének 
megállapítása ügyében – a döntéshozatalban ne vegyen részt, ezért a 
döntéshozatalból kizárja.  
 
Felelős:  Novák Imre alpolgármester 
Határidő:  azonnal  

 
 
Novák Imre alpolgármester – szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a polgármester illetményét 2008. január 1-től bruttó 498.600,- Ft/hó 
összegben állapítsák meg kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal, és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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Határozat: 
26/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő - testülete Pap Tibor polgármester 
illetményét 2008. január 01. naptól  bruttó  498.600,- Ft/hó  összegben állapítja 
meg. 
 
A képviselő-testület megbízza a gazdálkodási irodát, hogy a döntés végrehajtásáról 
gondoskodjon. 
 
Felelős:  Süle Lászlóné személyügyi ügyintéző 
Határidő:  értelemszerint  

 
 
 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy polgármesteri tisztség 
ellátásának egyes kérdéseiről szóló 1994. évi LXIV. törvény 18 §-a  alapján a polgármestert a 
polgármesteri tisztség ellátásával összefüggésben felmerült költségei megtérítésére 
költségátalány  illeti meg. 
 A képviselő-testület döntése alapján az átalány mértéke az illetménye 20-30 %-ának 
megfelelő  összegben  állapítható meg.  
 A képviselő-testület 267/2006.(X.12.) Kt. határozatában a jogszabályi keretek figyelembe 
vételével a polgármester költségátalányát  illetményre 30 %-ában állapította meg.  
2008. január 1-től a polgármester illetménye 498.600,- Ft, amelynek 30 %-a 149.580,- Ft.  
A képviselő-testületnek döntést kell hozni a polgármester költségátalánya tekintetében.  
Pap Tibor polgármester – a törvény értelmében bejelenti, hogy személyes érintettsége miatt a 
döntéshozatalban nem vesz részt.  
Novák Imre alpolgármester – szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy Pap Tibor polgármester a döntéshozatalban ne vegyen részt kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
27/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Pap Tibor 
polgármester személyes érintettsége miatt a polgármester költségátalányáról szóló 
határozat meghozatalában ne vegyen részt, ezért a döntéshozatalból kizárja.  
 
Felelős:  Novák Imre alpolgármester 
Határidő:  azonnal  

 
 
Novák Imre alpolgármester – szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért azzal, hogy a polgármester költségátalányát 149.580,- Ft-ban határozzák meg 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
28/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pap Tibor polgármester 
részére a polgármesteri tisztség ellátásával összefüggésben felmerült költségei 
megtérítésére illetménye 30 %-ának megfelelő összegű költségátalányt állapít meg 
2008. január 01 naptól, amely összegszerűen bruttó 149.580.- Ft/hó. 
 
A képviselő-testület megbízza a gazdálkodás irodát  a határozatban foglaltak szerint 
járjon el. 
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

Süle László személyügyi ügyintéző 
Határidő:  értelemszerint  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a polgármesteri tisztség ellátásának egyes 
kérdéseiről és a képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV törvény alapján a képviselő-
testület a társadalmi megbízatású alpolgármester részére tiszteletdíjat állapít meg.  
A képviselő-testület a társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíját törvényben 
meghatározott keretek között állapítja meg, úgy hogy ne érje el a társadalmi megbízatású 
polgármester tiszteletdíjának összegét, amelynek a szorzószáma az illetményalap 4.5 – 6.5 
szerese. 
A 2008. évben érvényes 38.650,- Ft illetményalap és a 4.5  szorzószám alkalmazásával ezen 
összeg 173.925,- Ft/hó. 
A polgármester megadja a szót Novák Imre alpolgármesternek.  
Novák Imre alpolgármester – kéri a képviselő-testületet, hogy az alpolgármesteri 
tiszteletdíját a 2007. évben megállapított 165.600,- Ft összegben hagyja jóvá.  
Az alpolgármester írásos nyilatkozata a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
Novák Imre alpolgármester a törvény értelmében bejelenti, hogy személyes érintettsége miatt 
a döntéshozatalban nem vesz részt.  
Pap Tibor polgármester – szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy Novák Imre alpolgármester a döntéshozatalban ne vegyen részt kéri, 
az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
29/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy Novák 
Imre alpolgármester személyes érintettsége miatt, az alpolgármester tiszteletdíjának 
megállapításában ne vegyen részt, ezért a döntéshozatalból kizárja. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester  
Határidő:  azonnal  
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Pap Tibor polgármester – szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy Novák Imre alpolgármester tiszteletdíja 165.600,- Ft-ban legyen 
meghatározva kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
30/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő - testülete a  Novák Imre társadalmi 
megbízatású alpolgármester tiszteletdíját 2008. január  01. naptól  bruttó  165.600,-  
Ft/hó  összegben állapítja meg. 

A képviselő-testület megbízza a gazdálkodási irodát, hogy a döntés végrehajtásáról 
gondoskodjon. 
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

Süle Lászlóné személyügyi ügyintéző 
Határidő:  értelemszerint  

 
 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés Szűcs Lajos 
mezőgazdasági ügyintéző készítette.  
Elmondja, hogy a polgármesteri hivatal 2008. 01. 21-i időponttal értékesítésre hirdetett meg 
Karcag város közigazgatási területén található Dévaványa Önkormányzatának tulajdonát 
képező termőföld területeket. 
Az árverésre kitűzött három ingatlan az előzetesen meghirdetett kikiáltási áron (8.000,-Ft/Ak.) 
nem kelt el.  
Az értékesítésre meghirdetett területekből kettő bérleti joggal terhelt 2010. 09. 30-ig. 
 
Az árverésre bocsátott területek az alábbiak voltak: 
Karcag külterület: 
Bérlő neve Lakcím Művelési 

ág 
Hrsz. Bérelt 

terület 
nagysága 

Ak. 
értéke 

2007. 10. 01-től 
nincs bérlő 

    ------------ szántó 0604/2 6.9636 m2 119,86 

Nagykun 
Vadásztársaság 

Karcag, 
Kunhegyesi u. 6. 

szántó 0807/4 2.4375 m2   17,01 

Nagykun 
Vadásztársaság 

Karcag, 
Kunhegyesi u. 6. 

szántó 0807/5 2.1074 m2   18,00 

 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy 2008. január 22-én Balla József Dévaványa, Bethlen 
G. út 2/1. szám alatti lakos levélben kereste meg a hivatalt, melyben vételi ajánlatot tett az 
önkormányzat által értékesítésre meghirdetett három karcagi ingatlanra, vételi ajánlata: 
5.000,- Ft/Ak. 
Az ingatlanokat még 2007. év decemberében közösen (Földi Imre a Pénzügyi Bizottság 
elnöke, Szűcs Lajos mezőgazdasági ügyintéző és Balla József ajánlattévő) megtekintették egy 
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helyszíni bejárás alkalmával, mivel Balla úr már szóban több fórumon is jelezte vételi 
szándékát, igaz akkor ezt írásban nem közölte a kiíróval. 
A 2008. január 21-én megtartott árverésen az ajánlattévő jelen volt, de elmondása szerint azért 
nem fizette be a letéti díjat, mivel a látottak alapján a területek szikesek, mély fekvésűek, 
vízállásosak, műveletlenek és túlzónak találta az induló licit árat a 8.000,- Ft-ot 
aranykoronánként. 
A polgármester elmondja, hogy a 0604/2 helyrajzi számú terület további hasznosításáról kell 
dönteni a képviselő-testületnek, már említette, hogy a másik két területre (0807/4, 0807/5 
hrsz.) 2010.09.30-ig érvényes bérleti szerződés van.  
A polgármester elmondja, hogy a további hasznosításra vonatkozóan két lehetőség van: 

- 5.000,- Ft/Ak. értéken meghirdetni értékesítésre, vagy 
- haszonbérbe adásra történő meghirdetés.  

A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnöknek.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság 
javaslata a képviselő-testület felé 5 igen és 1 ellenszavazattal, hogy a területeket hirdessék 
meg értékesítésre 5.000,- Ft/Ak. induló licitértéken.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – véleménye szerint az 5.000,- Ft/Ak. kiindulási ár nagyon 
alacsony, ettől sokkal többet ér a terület. Javasolja, hogy magasabb áron hirdessék meg 
értékesítésre, további lehetőségként elmondja, hogy ajánlják fel a Nemzeti Földalap részére 
megvételre. Nézzenek utána, hogy az NFA mekkora összegért vásárolná meg a területeket.  
Pap Tibor polgármester – véleménye is az, hogy a terület 5.000,- Ft/Ak. értéktől többet ér. 
Javasolja, hogy inkább bérbeadással próbálják hasznosítani, ebben az esetben a vagyontárgy 
megmarad.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselőnek. 
Kiss Károly képviselő – elmondja, hogy tudomása szerint a terület 15 km-re helyezkedik el a 
kövesúttól és egy rizstelep közepén van, mélyfekvése miatt állandóan víz alatt van. Javasolja, 
hogy a területet értékesítésre hirdessék meg igaz, hogy az 5.000,- Ft/Ak. érték nem magas, de 
a területtel kapcsolatban az önkormányzatnak költségei merülnek fel, a terület nem maradhat 
parlagon, nem lehet gazos stb.  
A képviselő tudomása szerint az NFA csak magánszemélytől vásárol földterületeket.  
Pap Tibor polgármester – elhangzott, hogy hirdessék meg a területet értékesítésre 5.000,- 
Ft/Ak. értéken és elhangzott az is, hogy 8.000,- Ft/Ak. értéken. 
A polgármester megadja a szót Kondacs György képviselőnek 
Kondacs György képviselő – véleménye, ha a terület egyszer már 8.000,- Ft/Ak. értéken 
meghirdették értékesítésre, az nem kelt el másodjára hiába hirdetik meg ekkora összegért 
biztos abban, hogy nem lesz rá érdeklődő. Meglátása, hogy bérbe adni is csak alacsonyabb 
bérleti díjért tudják. Az önkormányzat számára nem lenne kifizetődő átjárni Karcagra a 
területeket művelni, ha nem teszik meg, akkor elképzelhető, hogy a gazosodás miatt 
(parlagfű) magas lesz a növényvédelmi bírság.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Dékány József képviselőnek. 
Dékány József képviselő – véleménye, hogy a területet adják ki haszonbérbe, mint hogy áron 
alul értékesítsék.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a módosító indítvánnyal, hogy a területet bérbeadásra hirdessék meg az 
önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 
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gyakorlásának szabályairól szóló 41/2006.(XII.15.) rendelet előírásainak figyelembevételével 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
31/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az 
önkormányzat tulajdonában lévő Karcag külterületén található 0604/2 hrsz-ú, 6.9636 
m2 nagyságú, 119,86 Ak. értékű szántó művelési ágú földterületet az önkormányzati 
vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának 
szabályairól szóló 41/2006.(XII.15.) rendelet előírásainak figyelembevételével 
haszonbérbe adásra meghirdeti.  
 
Az árverésen az induló licit: 10 kg búza/Ak. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy intézkedjen a kijelölt 
mezőgazdasági rendeltetésű földterület meghirdetéséről és bérbeadásáról. 

 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  folyamatos 
 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Szűcs Lajos mezőgazdasági ügyintéző készített 
egy tájékoztatót a legutóbb megtartott versenytárgyalás eredményéről (haszonbérbeadás).  
A tájékoztatót a polgármester felolvassa, amely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
A polgármester elmondja, hogy a következő előterjesztést Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
készítette, amely térinformatikai fejlesztéssel kapcsolatos.  
Elmondja, hogy a térinformatikai rendszer alapját képező térképeket naprakész állapotban 
szükséges tartani hiszen ezek hordozzák a teljes adatbázis rendszert. A térképi változások 
nyilvántartásban történő átvezetéséről a hivatali szervezeten belül vagy külső szervezet 
megbízásával tudnak eleget tenni.  
Az alaptérkép földhivataltól történő negyedéves frissítése 100-150 eFt-ba kerülne 
adatvásárlásonként, ezzel szemben a terepi irodarendszer használatával a beszerzés költsége 
2-3 éven belül megtérülne. 
A polgármester tudomása szerint az alaptérképet kötelező frissíteni a földhivatalnak. 
Tulajdonlap másolathoz kapcsolódó hivatalos helyszínrajz készítésének költsége 4.000,- Ft. 
A polgármester az előterjesztésben félreinformálást lát. Nem vitatja, hogy a területek pontos 
felmérését meg lehetne oldani. Kérdés az is, hogy az FVM hivatal az önkormányzat 
felmérését elfogadja-e.  
A polgármester meglátása, hogy ez olyan kiadás lenne, amit most nem lenne célszerű 
felvállalni.  
A polgármester megadja a szót Földi Imrének, hogy ismertesse a bizottsági véleményt.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság egyhangúlag 
támogatja a GPS beszerzését.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintézőnek.  
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Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – elmondja, hogy a térinformatikai térkép a földhivatali 
nyilvántartástól teljesen elválik, az egy állami nyilvántartás, a térinformatikai térkép ebből az 
adatbázisból lett elkészítve, annak minden egyes módosítása, frissítése pénzbe kerül. 
Elmondja, hogy az alaptérkép negyedéves frissítésének költsége kb. 100-150.000,- Ft. 
A hivatalos térkép – akármilyen minőségben is készítik el – mindig a földhivatali lesz.  
Az ügyintéző elmondja, a rendszernek az a hátránya, hogy gyakorlatilag összeállt egy 
adatbázis, amely az évek során majd elavul, ha ezt nem vezetik tovább, akkor 
használhatatlanná válik.  
Pap Tibor polgármester – véleménye, hogy a jelenlegi pénzügyi helyzetben 1 millió forintot 
nem tudnak biztosítani GPS készülék vásárlására.  
A polgármester megadja a szót Dékány József képviselőnek.  
Dékány József képviselő – a GPS készülék megvásárlását jó dolognak tartja.  
Pap Tibor polgármester – nem vitatja azt, hogy nem jó dolog egy ilyen készülék.  
A polgármester véleménye, hogy a jelenlegi pénzügyi helyzetre való tekintettel ne 
vásároljanak GPS-t, az egy év alatt felmerült költségeket összesítsék és azt követően térjenek 
vissza a témára. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért a Pénzügyi Bizottság javaslatával, hogy GPS készüléket vásároljanak kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 2 igen szavazattal, 11 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
32/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete pénzügyi helyzetére való 
tekintettel nem kíván Mobil Terepi GIS GPS műszert vásárolni, amely biztosítaná a 
térképi változások helyszíni felmérését, valamint térképi alakzatok kitűzésének 
elvégzését.  

 
Felelős: - 
Határidő: - 

 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentés az Általános Művelődési 
Központ fénymásoló vásárlásának támogatására vonatkozó kérelem.  
A polgármester megadja a szót Baloghné Berényi Erzsébet intézményvezető részére.  
Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Művelődési Központ igazgatója – elmondja, hogy a 
Pénzügyi Bizottság ülésén a kérésüket visszavonták, más módon próbálnak fénymásolót 
beszerezni.   
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Dél-Alföldi Regionális Fejlesztési Zrt. (5600 
Békéscsaba, Árpád sor 18.) 2007. november 30-án megtartott rendkívüli közgyűlésén döntött 
a Zrt. átalakulásáról azzal, hogy a Dél-Alföldi Regionális Fejlesztési Zrt-nek, mint beolvadó 
társaságnak a Duna-Tisza Regionális Fejlesztési Zrt-be, mint továbbműködő társaságba 
történő beolvadásával valósuljon meg. Az átalakulás fordulónapja 2007. december 31. 
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Ugyanezen a közgyűlésen elfogadott határozat alapján az igazgatóság írásban nyilatkoztatja 
arra vonatkozóan a részvényeseket, hogy a jogutód társaságban részvényesként részt 
kívánnak-e venni.  
A polgármester elmondja, hogy az önkormányzat 500.000,- Ft névértékű részvénnyel 
rendelkezik a Zrt-ben.  
A polgármester javasolja, hogy a jogutód társaságban részvényesként továbbra is vegyenek 
részt.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
33/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Dél-
Alföldi Regionális Fejlesztési Zrt. (5600 Békéscsaba, Árpád sor 18.) átalakulását 
követően létrejött jogutód gazdasági társaságban részvényesként továbbra is részt 
kíván venni.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a Duna-Tisza Regionális 
Fejlesztési Zrt-t a testület döntéséről tájékoztassa.  

 
 

Felelős: Pap Tibor polgármester  
Határidő: 2008. február 8.  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Békés Megyei Vállalkozási Övezet Kht. legutóbbi 
taggyűlésén a szervezet jövőjével kapcsolatos témákat tárgyalták meg.  
Elmondja, hogy a bucsai önkormányzat vételi ajánlatot tett, mely szerint a névérték 10 %-ért 
felvásárolja az önkormányzatok tulajdonában lévő üzletrészeket.  
A polgármester elmondja, hogy 500.000,- Ft értékű üzletrésszel rendelkeznek a Kht-ban.  
A polgármester javasolja, hogy az üzletrészt ne értékesítsék Bucsa Önkormányzata részére.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 11 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
34/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Békés Megyei Vállalkozási 
Övezet Kht. (5520 Szeghalom, Szabadság tér 4-8. sz.) megkeresésére úgy határoz, 
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hogy az önkormányzat tulajdonában lévő üzletrészeket 10 %-os névértéken nem 
kívánja értékesíteni Bucsa Önkormányzata részére.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a Békés Megyei Vállalkozási 
Övezet Kht-t a testület döntéséről tájékoztassa.  

 
 

Felelős: Pap Tibor polgármester  
Határidő: 2008. február 8.  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés Békéscsaba Térségi 
Katasztrófa- és Polgári Védelmi Szövetségtől érkezett (5600 Békéscsaba, Szent István tér 7.). 
A Szövetség 2002. évben alakult, azzal a céllal, hogy a megye békéscsabai térsége 
lakosságának polgári védelmi, katasztrófa elhárítási és egyéb humanitárius védelmi 
feladatokra való felkészítésében, védelmük szervezésében vagyontárgyaik megvédésében 
segítséget nyújtson.  
Tagjaik között jelenleg tíz önkormányzat szerepel a térségből. Működési területüket Békés 
megye egész területére szeretnék kiterjeszteni.  
A szövetség tagjai által fizetett éves tagdíj összege 13.000,- Ft. 
A polgármester javasolja, hogy Békéscsaba Térségi Katasztrófa- és Polgári Védelmi 
Szövetség céljait fogadják el, értsenek egyet az alapszabályban megfogalmazott célokkal és 
feladatokkal, valamint a 13.000,- Ft/év tagdíj megfizetésével kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
35/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Békéscsaba Térségi 
Katasztrófa- és Polgári Védelmi Szövetség céljait elfogadja, egyetért az 
alapszabályban megfogalmazott célokkal és feladatokkal, valamint a 13.000,- Ft/év 
tagdíj megfizetésével. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy az elfogadó nyilatkozatot 
Békéscsaba Térségi Katasztrófa- és Polgári Védelmi Szövetség részére küldje meg.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester  
Határidő: folyamatos   
 

 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő kérelmet Gyányi Lajos és Tóbiás 
Gábor terjesztette a testület elé.  
A képviselő-testület támogatását kéri, a településen megrendezésre kerülő amatőr fogathajtó 
verseny lebonyolításához.  
A versenyt 2008. június – július hónapban tervezik lebonyolítani.  
A verseny megrendezésének célja a lovassport, ezen belül a fogathajtás megismertetése, 
megszeretetése a lakossággal, hosszabb távon a hagyományteremtés, valamint a város 
turisztikai vonzerejének növelése.  
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A kérelmük mellékletét képezi a lovasnap költségtervezete (a tervezet a jegyzőkönyv 
melléklete is). 
A polgármester elmondja, hogy korábban volt szó a lovasnap megrendezéséről, de akkor 
anyagi támogatásra vonatkozó igényüket nem jelezték.  
A polgármester megadja a szót Tóbiás Gábor részére. 
Tóbiás Gábor vállalkozó – elmondja, hogy anyagi támogatásra szükségük lenne a verseny 
lebonyolításához, kérésük 30.000,- Ft-ra vonatkozik, amely a mentő egy napi biztosításának 
költségét fedezné.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért azzal, hogy a lovasnap lebonyolításához 30.000,- Ft-al járuljanak hozzá kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
36/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dévaványán megrendezésre 
kerülő amatőr fogathajtó verseny lebonyolításához 30.000,- Ft támogatást nyújt, a 
2008. évi általános költségvetési tartalék terhére.  
 
A Gyányi Lajos Dévaványa, Kölcsey u. 10. sz. alatti lakos és Tóbiás Gábor 
Dévaványa, Sas u. 2/1. szám alatti lakos, szervezők a fenti összeggel a rendezvény 
lebonyolítását követő 30 napon belül kötelesek elszámolni és tudomásul veszik, 
hogy a támogatott összeg jogszerűtlen felhasználása esetén visszafizetési 
kötelezettségük keletkezik az Önkormányzat felé.  
 
A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy gondoskodjon a 
támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről és a megítélt összeg 
kifizetéséről.  
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő: értelemszerint 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés a Békés Megyei 
Röplabda Szövetség (5600 Békéscsaba, P. Jilemmiczky u. 3. sz.) elnökétől Kormos Mihálytól 
érkezett.  
Levelében megköszöni a képviselő-testület eddigi támogatását, bízik benne, hogy a jövőben is 
számíthat a segítségükre.  
A levélben tájékoztatja a képviselő-testületet az eddig elért eredményeikről.  
A polgármester elmondja, hogy a képviselők közül többen is szponzorálták a rendezvényt, 
valamint vállalkozók és az önkormányzat is.  
A polgármester elmondja, mivel a költségvetés készítésének időszakában vannak, így a 
kérésről lehet dönteni. A polgármester elmondja azt is, hogy a civilszervezetek támogatására 
beállított keretbe a Röplabda Szövetség támogatása nem szerepel.  
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A polgármester elmondja, hogy az aljegyző a szervezésben részt vesz megkérdezi, hogy tud-e 
meghatározni összeget a támogatásra vonatkozóan.  
Valánszki Róbert aljegyző – örömmel fogadnak bármekkora összeget. Elmondja, hogy az 
elmúlt évben is több vállalkozás és a képviselők is nyújtottak támogatást.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Horváth László képviselőnek.  
Horváth László képviselő – elmondja, hogy nagyon színvonalas verseny volt az elmúlt évi, 
sok résztvevővel. A képviselő 50.000,- Ft-al javasolja támogatni a Szövetséget. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért azzal, hogy a Békés Megyei Röplabda Szövetség részére 50.000,- Ft támogatást 
nyújtsanak a strandröplabda bajnokság lebonyolítása céljából kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
37/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Békés 
Megyei Strandröplabda Bajnokság keretein belül megrendezésre kerülő Dévaványa 
Strandfürdő Kupát 50.000,- Ft-al támogatja, a 2008. évi általános költségvetési 
tartalék terhére. 
 
A Békés Megyei Röplabda Szövetség a fenti összeggel a bajnokság megrendezését 
követő 30 napon belül köteles elszámolni, és tudomásul veszi, hogy a támogatott 
összeg jogszerűtlen felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az 
Önkormányzat felé.  

 
A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy gondoskodjon 
támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről és a megítélt támogatás 
kifizetéséről. 
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető                 
Határidő:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Feke László műszaki 
irodavezető készítette.  
Szűcs Lajos Dévaványa, Szederkert u. 19. szám alatti lakos 2008. január 25-én vételi ajánlatot 
tett az önkormányzat tulajdonát képező, természetben Dévaványa Tó-kertben található 5115 
hrsz-ú, 396 m2 nagyságú, 1,38 Ak. értékű, illetve 5116 hrsz-ú, 338 m2 nagyságú, 1,18 Ak. 
értékű zártkerti ingatlanokra vonatkozóan.  
Vételi ajánlata a zártkerti ingatlanokra együttesen 20.000,- Ft.  
A megvásárolni kívánt zártkerti ingatlanok a Szűcs Lajos tulajdonában lévő 5117 hsz-ú kert 
ingatlannal szomszédos. Sikeres vétel esetén a területek hasznosítása egyben valósulna meg.  
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a vételi ajánlat tárgyát képező kertművelési ágú 
ingatlanok bérlete megszűnt, jelenleg parlagon vannak, bérbeadásukra érdeklődés híján és a 
terület nagysága miatt nincs igazán esély, az ingatlanok művelését az önkormányzatnak 
valamilyen formában meg kell oldani, azok parlagon nem maradhatnak.  
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A polgármester megadja a szót Földi Imrének, hogy ismertesse a Pénzügyi Bizottság ülésén 
kialakult véleményt.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság ülésén 
hosszasan tárgyalta a kérelmet. Egyhangúlag azt javasolta a bizottság, hogy a helyi újságban a 
kérelem tárgyát képező területeket értékesítésére vonatkozóan pályázati kiírást jelentessenek 
meg.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére.  
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy az önkormányzat vagyonrendelete a külterületi 
termőföldek esetében írja elő az árverést. Az Államháztartási törvény 108. §-a tartalmazza azt, 
hogy a helyi önkormányzat rendeletében határozza meg azt az értékhatárt, amely felett 
önkormányzati vagyont értékesíteni csak nyilvános versenyeztetés útján a legjobb ajánlatot 
tevő részére lehet. Ezt az értékhatárt az önkormányzati rendeletben 3 millió forint összegben 
határozták meg, illetve a külterületi termőföldek esetében döntött úgy a képviselő-testület, 
hogy ott értékhatár nélkül minden esetben árverés útján lehet szó értékesítésről. Ebben az 
esetben akadálya nincs az értékesítésnek, a pályázati rendszer tisztasága miatt döntött úgy a 
Pénzügyi Bizottság, hogy a helyi lapban jelenjen meg egy pályázati kiírás. A legjobb ajánlatot 
tevő ajánlatának figyelembevételével fog dönteni a képviselő-testület az értékesítésről.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel a témával kapcsolatban kíván-e valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a zártkerti ingatlanok értékesítésére vonatkozóan a Dévaványai 
Hírlap következő számában jelenjen meg egy pályázati kiírás és a képviselő-testület a legjobb 
ajánlatot figyelembe véve dönt az értékesítésről kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
38/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
lévő Dévaványa Tó-kertben található 5115 helyrajzi számú, 396 m2 nagyságú, 1,38 
Ak. értékű, valamint az 5116 helyrajzi számú, 338 m2 nagyságú, 1,18 Ak. értékű 
belterületi zártkert művelési ágú ingatlanokat értékesítésre pályázat útján meghirdeti 
a Dévaványai Hírlapban.  
A képviselő-testület az ingatlanok értékesítéséről a legjobb ajánlat figyelembe 
vételével dönt.  
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a pályázat közzétételével.  

 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető  
Határidő:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentés a méltányossági ápolási 
díjak lehetőség szerinti eltörlése, vagyis a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 
önkormányzati rendelet módosítása. 
A polgármester elmondja, hogy a költségvetési egyeztető munkacsoport ülésén vetetődött fel 
a lehetőség, ami nem az azonnali megszüntetésre vonatkozik, hanem február 1-től a Szociális 
Bizottság újabbakat nem állapítana meg.  
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A polgármester elmondja, hogy a 2008. évi költségvetésbe méltányossági ápolási díjra 
17.321.928,- Ft lett betervezve, ha az ellátási forma megszüntetésre kerül, abban az esetben a 
jogerősen megállapított, illetve az eddig már elbírált kérelmek alapján 13.112.600,- Ft 
előirányzat felhasználást jelent. Elmondja, hogy a méltányossági ápolási díjat 100 %-ban az 
önkormányzati költségvetésből fizetik, ehhez az állam nem nyújt támogatást. Megjegyzi, 
hogy sok településen nem is állapítanak meg ilyen ellátási formát, sok településen pedig 
gazdasági kényszerek miatt visszaléptek tőle. Kérdés az is, hogy ennek a foglalkoztatás 
politikai helyzetre gyakorolt hatása hogyan alakul. A polgármester elmondja, hogy jelenleg 62 
fő számára jelent munkaviszonyt. Tény az is, hogy akik alanyi jogon részesülnek ápolási 
díjban, azoknak kemény feltételeknek kell eleget tenni.  
Elmondja, hogy évvégéig 4,2 millió forint megtakarítást lehet elérni, ha megszüntetik a 
méltányossági ápolási díjat, 2009. évben ez már 18 millió forintot jelent.  
A polgármester megadja a szót Csatári Lajos képviselőnek.  
Csatári Lajos képviselő – elmondja, a bizottsági ülésen szó volt arról is, hogy ezáltal a 
munkanélküliek száma is nőni fog.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kondacs Györgynek. 
Kondacs György a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság egyhangúlag az ellátási forma megmaradása mellett szavazott. A bizottság kéri a 
képviselő-testületet, hogy ezt az ellátási formát ne szüntesse meg.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Pihurik Katalin képviselőnek.  
Pihurik Katalin képviselő – elmondja, hogy a bizottság nagyon körültekintően vizsgálja 
ezeket az eseteket, a következő időszakban még szigorúbban kezelik az ügyet. Demeter 
doktornő, mint orvos nagyon sokat segít a bizottság munkájában erre vonatkozóan.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselőnek.  
Kiss Károly képviselő – meglátása, ha a méltányossági ápolási díj megszüntetésre kerül, 
abban az esetben az érintettek más fajta ellátást fognak kérni. A képviselő véleménye, hogy 
meg kell szigorítani az elbírálást, de a megszüntetéssel nem ért egyet.  
Pap Tibor polgármester – az elmondottakkal egyetért, de nem bízik abban, hogy a bizottság 
jelentősen le tud faragni az összegből. A szükséges forrást elő kell teremteni . 
A polgármester véleménye, hogy azokat az ellátásokat kellene visszább fogni, amelyekhez 
nem jár állami támogatás.  
 
A képviselők hosszasan vitatkoznak azon, hogy az ellátási forma megmaradjon, vagy sem. 
A képviselők közül többen az ellátási forma megmaradása mellett foglalnak állást, 15 millió 
forintot javasolnak biztosítani. 
 
Pap Tibor polgármester – a vélemények, elhangzását követően szavazásra kéri a 
képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy az ellátási forma maradjon meg, az erre biztosított keret a 2008-as 
évben 15 millió forint legyen, valamint a 2009-es évre vonatkozóan anyagi helyzetük 
ismertében újra tárgyalják kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
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Határozat: 
39/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
méltányossági ápolási díjat nem szünteti meg, az önkormányzat szociális rendeletét 
e tárgykörben jelenleg nem kívánja módosítani. 
A méltányossági ápolási díjak pénzügyi fedezetéül a 2008. évi költségvetésében 15 
millió forintot biztosít.  

 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  - 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentést Feke László műszaki 
irodavezető terjesztette a testület elé.  
Elmondja, hogy Kónya István vállalkozó (Déváványa, Kodály u. 10. sz.) 2008. január 21-én 
kelt levelében azzal a kéréssel kereste meg a műszaki irodát, hogy az önkormányzat 
tulajdonában lévő Dévaványa, Hajós u. 22. sz. alatti (volt iskola épület) ingatlant 
kereskedelmi célra, határozatlan időre bérbe venné. Az ingatlanra azért lenne szüksége, mivel 
a jelenlegi helyén működő Dévaványa, Árpád u. 1-3. sz. alatti BORA Ital-nagykereskedés 
ingatlanát eladták, így 2008. április 18-al a bérlete megszűnik. A vállalkozó a működő 
tevékenységét tovább szeretné folytatni, kéri a képviselő-testület méltányos elbírálását.  
A polgármester elmondja, hogy a mai ülésen már volt szó arról, hogy milyen feltételek 
vonatkoznak az ingatlan hasznosítására.  
A polgármester elmondja, hogy érdeklődés van az ingatlanra munkahelyteremtés céljából.  
A polgármester elmondja, hogy korábban az ingatlant meghirdették bérbeadásra, de akkor 
nem volt érdeklődő. 
Javasolja, hogy az ingatlant hirdessék meg újból. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a Hajós u. 22. sz. alatt lévő, 3572 hrsz-ú ingatlant bérbeadásra 
hirdessék meg a 41/2006.(XII.15.) önkormányzati rendeletben meghatározottak szerint kéri, 
az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
 
 

Határozat: 
40/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az 
önkormányzat tulajdonában lévő Dévaványa, Hajós u. 22. szám alatt lévő, 3572 
hrsz-ú ingatlant bérbeadásra meghirdeti.  
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát, hogy a bérbeadás érdekében a 
pályázati kiírás elkészítéséről, az önkormányzat vagyonáról és a vagyontárgyak 
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feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló 
41/2006.(XII.15.) önkormányzati rendeletnek megfelelően gondoskodjon.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 

Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Magyar Köztársaság Elnöke 2008. március 9-ére 
országos népszavazást tűzött ki. 
A népszavazás napján működő szavazatszámláló bizottságok tagjait a Képviselő-testület 
választja meg.  
A 2006. országgyűlési választások során megválasztott szavazatszámláló bizottságok tagjai 
közül többen jelezték, hogy a munkában nem tudnak részt venni, ezért a bizottságokat új 
tagokkal is ki kell egészíteni. Ezt az egyeztetési folyamatot a választási iroda vezetője 
elvégezte és az alábbiakban ismerteti a jelenlévőkkel a szavazatszámláló bizottsági tagok 
névsorát: 
 

SZAVAZATSZÁMLÁLÓ BIZOTTSÁGOK 
 
 
1. Szavazókör: Könyves K. úti Óvoda 

Dévaványa, Könyves K. út 13.  Tel: 483-942 

Tagjai: Berczi Sándorné Dévaványa, Bethlen G. u. 10. 
Ladányi Aranka Dévaványa, Kölcsey u. 5. 
Hermeczi Hajnalka Dévaványa, Viharsarok u. 31. 

 Bereczki Árpádné Dévaványa, Köleshalmi u. 18. 
 Janó Istvánné Dévaványa, Petőfi u. 37. 
 
2. Szavazókör: Vass-telepi Iskola 

  Dévaványa, Szeghalmi út 12.  Tel: 06-20/492-1693 

Tagjai: Takácsné Papp Éva Dévaványa, Árpád u. 27. 
 Törőcsik Mária Dévaványa, Széchenyi u. 5. 
 Szabó Józsefné Dévaványa, Rákóczi u. 52/1. 

 
 

3. Szavazókör: Kossuth úti Iskola 
          Dévaványa, Kossuth út 11.  Tel: - 

Tagjai: Szalai Ildikó Dévaványa, Kossuth u. 32. 
Kőszegi Anna Judit Dévaványa, Május 1. u. 17. 
Hunya Zsoltné Dévaványa, Árpád u. 32. 

 
 
4. Szavazókör: Nevelőotthon 

 Dévaványa, Mátyás út 1.  Tel: 483-041 

Tagjai: Kiss Péterné Dévaványa, Zrínyi u. 134. 
 Orvos Anita Dévaványa, Deák F. u. 90.  
 Kovács Mihályné Dévaványa, Hunyadi u. 122. 



 43

 
5. Szavazókör: Ványai Ambrus Általános Iskola 

 Dévaványa, Vörösmarty út 2-6.  Tel: - 
 

Tagjai: Imréné Szűcs Erika Dévaványa, Rákóczi u. 57. 
Gyányi Andrea Dévaványa, Körösladányi u. 118. 

 Tóth József Dévaványa, Mátyás u. 10/1 
  
 
6. Szavazókör: Körösladányi úti Iskola 

    Dévaványa, Körösladányi út 1.  Tel: 06-20/492-5328 
 

Tagjai: Salánkiné Mészár Mária Dévaványa, Eötvös u. 61. 
Szabó Gyuláné Dévaványa, Deák F. u. 79/1. 
Csillag Istvánné Dévaványa, Kisújszállási u. 17. 
 
 

7. Szavazókör: Művelődési Ház 
Dévaványa, Gyöngy út 6.  Tel: 483-051 

 
Tagjai: Somogyi Regina Dévaványa, Jéggyár u. 7/1. 
 Kovács Jánosné Dévaványa, Zrínyi u. 61. 

Tóth Julianna Dévaványa, Kisfaludy u. 2/1. 
 
 
8. Szavazókör: Családsegítő Szolgálat 

   Dévaványa, Eötvös út 44.    Tel: 483-010 
 

Tagjai: Szalai Károly Dévaványa, Szondy u. 5. 
Barna Sándorné Dévaványa, Bartók B. u. 10. 

 Szűcs Ferencné Dévaványa, Tompa u. 19. 
 
 

9. Szavazókör: Hajós úti Óvoda 
          Dévaványa, Hajós út 24.  Tel: 483-027 
 

Tagjai:Brakszatóriszné Seres Margit Dévaványa, Hajós u. 24. 
 Szabó Zsuzsanna Dévaványa, Árpád u. 46/1.  

Galgóczi Lászlóné Dévaványa, Május 1. u. 15. 
 

Póttagok:  
 Horváthné Balogh Éva Dévaványa, Szeghalmi u. 66.  
 Séllei Tünde Dévaványa, Sarló u. 23.  
 Tóth Erika Dévaványa, Deák F. u. 34.  
 Miklovicz Erika Dévaványa, Jéggyár u. 25.  
 Balog Gézáné Dévaványa, Nap u. 10. 
 Tóth Sándorné Dévaványa, Böjtös u. 2.  
 Pervanov Józsefné Dévaványa, Jókai u. 4.  
 Nagy Imréné Dévaványa, Bartók B. u. 15.  
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A polgármester megkérdezi Balogh Csilla jegyzőt, hogy kíván-e kiegészítést tenni az 
előterjesztéshez? 
Balogh Csilla jegyző – az írásos előterjesztést szóban nem kívánja kiegészíteni.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért az előterjesztésben foglaltakkal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
Határozat: 
41/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2008. március 9-ére kitűzött országos 
népszavazáson közreműködő szavazatszámláló bizottságok tagjainak az alábbi személyeket 
választja meg:  
 

SZAVAZATSZÁMLÁLÓ BIZOTTSÁGOK 
 
 
1. Szavazókör: Könyves K. úti Óvoda 

Dévaványa, Könyves K. út 13.  Tel: 483-942 

Tagjai: Berczi Sándorné Dévaványa, Bethlen G. u. 10. 
Ladányi Aranka Dévaványa, Kölcsey u. 5. 
Hermeczi Hajnalka Dévaványa, Viharsarok u. 31. 

 Bereczki Árpádné Dévaványa, Köleshalmi u. 18. 
 Janó Istvánné Dévaványa, Petőfi u. 37. 
 
2. Szavazókör: Vass-telepi Iskola 

  Dévaványa, Szeghalmi út 12.  Tel: 06-20/492-1693 

Tagjai: Takácsné Papp Éva Dévaványa, Árpád u. 27. 
 Törőcsik Mária Dévaványa, Széchenyi u. 5. 
 Szabó Józsefné Dévaványa, Rákóczi u. 52/1. 

 
 

3. Szavazókör: Kossuth úti Iskola 
          Dévaványa, Kossuth út 11.  Tel: - 

Tagjai: Szalai Ildikó Dévaványa, Kossuth u. 32. 
Kőszegi Anna Judit Dévaványa, Május 1. u. 17. 
Hunya Zsoltné Dévaványa, Árpád u. 32. 

 
 
4. Szavazókör: Nevelőotthon 

 Dévaványa, Mátyás út 1.  Tel: 483-041 

Tagjai: Kiss Péterné Dévaványa, Zrínyi u. 134. 
 Orvos Anita Dévaványa, Deák F. u. 90.  
 Kovács Mihályné Dévaványa, Hunyadi u. 122. 
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5. Szavazókör: Ványai Ambrus Általános Iskola 
 Dévaványa, Vörösmarty út 2-6.  Tel: - 

 
Tagjai: Imréné Szűcs Erika Dévaványa, Rákóczi u. 57. 

Gyányi Andrea Dévaványa, Körösladányi u. 118. 
 Tóth József Dévaványa, Mátyás u. 10/1 
  
6. Szavazókör: Körösladányi úti Iskola 

    Dévaványa, Körösladányi út 1.  Tel: 06-20/492-5328 
 

Tagjai: Salánkiné Mészár Mária Dévaványa, Eötvös u. 61. 
Szabó Gyuláné Dévaványa, Deák F. u. 79/1. 
Csillag Istvánné Dévaványa, Kisújszállási u. 17. 
 
 

7. Szavazókör: Művelődési Ház 
Dévaványa, Gyöngy út 6.  Tel: 483-051 

 
Tagjai: Somogyi Regina Dévaványa, Jéggyár u. 7/1. 
 Kovács Jánosné Dévaványa, Zrínyi u. 61. 

Tóth Julianna Dévaványa, Kisfaludy u. 2/1. 
 
 
8. Szavazókör: Családsegítő Szolgálat 

   Dévaványa, Eötvös út 44.    Tel: 483-010 
 

Tagjai: Szalai Károly Dévaványa, Szondy u. 5. 
Barna Sándorné Dévaványa, Bartók B. u. 10. 

 Szűcs Ferencné Dévaványa, Tompa u. 19. 
 
 

9. Szavazókör: Hajós úti Óvoda 
          Dévaványa, Hajós út 24.  Tel: 483-027 
 

Tagjai:Brakszatóriszné Seres Margit Dévaványa, Hajós u. 24. 
 Szabó Zsuzsanna Dévaványa, Árpád u. 46/1.  

Galgóczi Lászlóné Dévaványa, Május 1. u. 15. 
 

Póttagok:  
 Horváthné Balogh Éva Dévaványa, Szeghalmi u. 66.  
 Séllei Tünde Dévaványa, Sarló u. 23.  
 Tóth Erika Dévaványa, Deák F. u. 34.  
 Miklovicz Erika Dévaványa, Jéggyár u. 25.  
 Balog Gézáné Dévaványa, Nap u. 10. 
 Tóth Sándorné Dévaványa, Böjtös u. 2.  
 Pervanov Józsefné Dévaványa, Jókai u. 4.  
 Nagy Imréné Dévaványa, Bartók B. u. 15.  
 
Felelős: - 
Határidő:  -  
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Szűcs Lajos 
mezőgazdasági ügyintéző készítette.  
Sranszki Norbert Dévaványa, Mezőtúri út 2. szám alatti lakos 2008. január 25-én írásban 
tájékoztatta a polgármesteri hivatalt, hogy az általa bérelt önkormányzati tulajdonú termőföld 
tartós bérleti jogáról lemond. 
A bérlő a haszonbérelt földterület visszaadásának okát az alábbival indokolja: A 2006. 
március 3-án aláírt földbérleti szerződésben vállalt kötelezettségeinek egészségügyi okokra 
való hivatkozással nem tud eleget tenni (asztma és légúti betegség miatt ez év márciusától 
hosszabb időre kórházi kezelésre szorul). 
Sranszki Norbert levelében leírja, hogy a bérleti díjból fennálló tartozását (1 millió forint) 
rövid időn belül rendezni fogja.  
A polgármester elmondja, hogy Dévaványa külterületén az őrhalmi dűlőben lévő 0942/3 
helyrajzi számú, 59,3598 hektár nagyságú, 570,33 Ak. értékű szántóművelési ágú ingatlan 
bérletéről van szó.  
Haszonbérleti szerződést a felek: 2006. 03. 03-tól  2011. 03. 03-napjáig tartó határozott időre 
kötötték 92 kg-búza/Ak értéken. 
Az összterületből 20,00 ha nagyságrendet mezei leltár terhel a többi valószínűleg nem került 
2007. őszén hasznosításra. A bérlő viszont kérné a vetett terület költségeinek kompenzálását 
valamilyen formában. 
A javaslat az, hogy földbérlő által visszamondott 0942/3 helyrajzi számú, 59,3598 hektár 
nagyságú, 570,33 Ak. értékű szántóművelési ágú ingatlan további hasznosítását az 
önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 
gyakorlásának szabályairól szóló 41/2006. (XII. 15.) Kt. rendelete alapján valósítsák meg. 
A polgármester megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére.  
Balogh Csilla jegyző – elmondja, az előterjesztésben le van írva, hogy  az érvényben lévő 
bérleti szerződés 8. pontja értelmében a bérlő az általa bérelt terület haszonbérletét 
felmondani a gazdasági év végével (szeptember 30-al) a gazdasági év végét megelőző 3 
hónapon belül teheti meg. A felmondást írásba kell foglalni. A tájékoztatás a bérlő részéről 
írásban megtörtént, ellenben a felmondási határidő a szerződésben foglalt 3 hónapnál jóval 
korábbi.  
A kérelmező a bérleti szerződés azonnali felmondását kérte egészségügyi állapotára való 
hivatkozással.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottsági ülésen az a 
vélemény alakult ki, hogy a bérleti szerződés felmondását a gazdasági év végét megelőző 3 
hónappal korábban fogadják el (ahogyan az a bérleti szerződésben is szerepel) és azt a 
gazdasági év végével hirdessék meg haszonbérbeadásra.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – javasolja, hogy a 20 hektáros területet, amely mezei leltárral 
terhelt, azt művelje a bérlő a többi területet pedig hirdessék meg bérbeadásra.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy egyetért az elhangzottal.  
A polgármester megadja a szót Kondacs György képviselőnek.  
Kondacs György képviselő – a mezei leltár figyelembevételével nem igazán ért egyet, az 
pontosan nem határozható meg. Véleménye, ha ezt elfogadják a többi bérlő is fordulhat ilyen 
jellegű igénnyel a képviselő-testület felé. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – javasolja, hogy az érintett területen 
tartsanak egy helyszíni szemlét, az ott tapasztaltak alapján a következő testületi ülésen 
hozzanak döntést.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel a témával kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért azzal, hogy az érintett területen tartsanak egy helyszíni szemlét, az ott 
tapasztaltak alapján a következő testületi ülésen hozzanak döntést kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
42/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy Stranszki 
Norbert Dévaványa, Mezőtúri út 2. szám alatti lakos, földbérlő által visszamondott 
0942/3 helyrajzi számú, 59,3598 hektár nagyságú, 570,33 Ak. értékű szántóművelési 
ágú ingatlanon helyszíni szemlét tart, az ott tapasztaltak ismeretében döntést a 
további hasznosításról a soron következő testületi ülésen hoz. 
 
A képviselő-testület megbízza Földi Imrét a Pénzügyi Bizottság elnökét, képviselőt, 
hogy a helyszíni szemlét szervezze meg, valamint annak eredményéről a képviselő-
testületet tájékoztassa.  
 
Felelős:  Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő  
Határidő:  2008. februári testületi ülés  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés a Dévaványai 
Cigánykisebbségi Önkormányzat 2007. december 14-i ülésén elfogadott programterve és az 
ahhoz kapcsolódó kiadások.  
A polgármester elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság ülésén ezzel kapcsolatban is foglalt 
állást. Megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság hosszasan 
tárgyalta hétfői ülésén a témát.  
A bizottság elnöke elmondja, hogy a CKÖ 750 eFt állami normatívát kap működéséhez, a 
bizottság javaslata, hogy ugyanekkora összeget nyújtsanak támogatásként részükre, ezzel is 
elősegítve programjaik megvalósítását.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi Nagy Józsefet a CKÖ elnökét, hogy kíván-e 
hozzászólni? 
Nagy József a CKÖ elnöke – nem kíván a témához szólni. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Novák Imre alpolgármesternek.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy az előző évben is nyújtottak támogatást a CKÖ 
részére az állami normatívával azonos nagyságrendű összeggel. Az elmúlt évi programjaik 
megvalósításáról nincs tudomása. Az alpolgármester nem javasolja támogatni a CKÖ-t, addig 
amíg nem látja, hogy a programjaik megvalósulnak a településen.  
Megjegyzi, hogy a CKÖ részére irodát biztosítanak, amelyet be is rendeztek. 
Röviden ennyiben kívánt hozzászólni. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – az állami normatívával azonos nagyságrendű összeget 
javasol megszavazni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Pihurik Katalin képviselőnek.  
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Pihurik Katalin képviselő – elmondja, hogy a településen élő cigány lakosok is részt 
vehetnek a városi rendezvényeken, itt nem divat a szegregáció, a képviselő 750 eFt-os 
támogatás megítélésével ért egyet.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Gábor képviselőnek.  
Kiss Gábor képviselő – a CKÖ programjait jónak tartja. Véleménye, hogy a programok 
lebonyolításához a CKÖ-nek mindenképpen kell saját erőt biztosítani, az önkormányzat az 
egészre nem tud támogatást nyújtani.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a Cigány Kisebbségi Önkormányzat részére az állami normatívával 
azonos összegű támogatást (750 dFt) nyújtsanak programjaik megvalósításához kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 9 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
43/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Dévaványai 
Cigány Kisebbségi Önkormányzat programjainak megvalósításához 750.000,- Ft 
összegű támogatást nyújt a 2008. évi költségvetése terhére.  
 
Felelős: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Csatári Terézia 
igazgatási irodavezető készítette, amely a Általános Művelődési Központ pedagógiai 
programjának a módosításával kapcsolatos.  
A polgármester megadja a szót Csatári Terézia részére.  
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – elmondja, hogy a 202/2007.(VII.31.) Korm. 
rendelet módosította a Nemzeti alaptanterv kiadásáról, bevezetéséről és alkalmazásáról szóló 
243/2003. (XII. 17.) Korm. rendeletet. 
A rendelet 7. § (3) bekezdése szerint: Az iskolák az e rendelet melléklete alapján 2007. 
december 31-éig áttekintik pedagógiai programjukat, és a szükséges változtatásokat átvezetik. 
Az átvezetés tekintetében a pedagógiai program jóváhagyására vonatkozó eljárást csak akkor 
kell alkalmazni, ha azt a fenntartó az e rendelet hatálybalépését követő hatvan napon belül az 
iskola igazgatójától kéri, továbbá akkor is, ha az iskola a mellékletből levezethető 
változásokon kívül módosítja a pedagógiai programját. 
Az általános Művelődési Központ a jogszabályban meghatározott határidőig áttekintette 
pedagógiai programját és 2007. december 29-én benyújtotta a fenti rendelet mellékletéből 
adódó változások átvezetését tartalmazó pedagógiai programot.  
A pedagógiai programot a tantestület elfogadta, a diákönkormányzat, valamint a szülői 
közösség véleményezési joga biztosítva volt, az erről szóló jegyzőkönyvek mellékelve 
vannak. 
Az irodavezető elmondja, hogy az Általános Művelődési Központ Pedagógiai Programja egy 
nagy dokumentum, az áttekintése sok időt vett igénybe. 
Az átdolgozott programmal kapcsolatban az alábbiakat mondja el: 
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1. A dokumentum első 19. oldala (az a rész, melyben a lap alján látható 2007. december 
29.) az egész intézményre vonatkozóan adatokat, alapelveket, intézményi küldetést, 
célokat, feladatokat, kulcskompetenciákat, pedagógusképet tartalmaz. Ezek a területek 
az integráció előtt minden intézményi programban szerepeltek. 

2. ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegység Pedagógiai Programjában  
- A 15. oldalon az alkalmi, nem kötött időpontú összejövetelek címben 

felsoroltak között szerepel a színházlátogatás.  
Szükségesnek látja kiegészíteni azzal, hogy amennyiben a fedezetét az 
intézmény éves költségvetésének előirányzata tartalmazza. 
A16. oldalon az értékelési hagyományaink címszó alatt a zárójelben szerepel a 
táborozás. Szükségesnek látja kiegészíteni azzal, hogy amennyiben a fedezetét 
az intézmény éves költségvetésének előirányzata tartalmazza. 

- Ezeket a kiegészítéseket azért kell megtenni, mert a program elfogadásával a 
Képviselő-testület vállalja a program megvalósításához szükséges anyagi 
források biztosítását is. 

- A 24. oldalon a szolgáltatásaink címszó alatt a vakációs programok között a 
nyári táborozások helyett javasolja a táborok szervezését beírni. 

3. Az Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Környezeti 
Nevelési Programjának 7. oldalán az Iskolánk bemutatása cím alatt a harmadik 
sorban a négy külső telephelyen javításra szorul. Helyette három külső telephelyen 
kell, hogy szerepeljen és a zárójelből is ki kell venni a Hajós u. szavakat, mert ez az 
épület nem szolgál 2007. szeptemberétől nevelési-oktatási feladatellátást. 

4. A József Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási Intézményegység 
Pedagógiai és Közművelődési Programja részhez elmondja az irodavezető: 

- Nehezíti a tájékozódást, hogy nincs lapszámozás, amit a jövőben szükségesnek 
lát alkalmazni. 

- Az iskola működésének részletes leírásánál a működési területnél szerepel 
Köröstarcsa, ki kell venni, mivel 2007. szeptemberétől csak Dévaványa 
városban lát el feladatot az intézményegység. 

- Ugyanezen a festészet alá be kell kerüljönSzínművészeti terület 
Tanszak: színjáték. 

- Ugyanezen az oldalon az utolsó bekezdést ki kell venni és a következő oldal 
első három bekezdését is. 

- A fekvő táblázatokat követő 2. oldalon a Térítési díj, tandíjkedvezmények 
cím alatt a 2. sorban az iskola szót ÁMK-ra kell cserélni.  

5. Óvodai nevelési programban 
- Az első oldal nem szükséges. 
- 7. oldalon a lapalján az utolsó bekezdésben javítani kell: a városunkban egy 

óvoda működik, melynek négy tagintézménye helyett: városunkban egy óvodai 
intézményegység működik, melynek  4 óvodai telephelye 

- 49. oldalon a napirend helyesen: 7-7.30 helyett 6.00-7.30 
- 52. oldalon a lap alján Napirend: 6.30-10.30 helyett 6.00-10.30 
- 71. oldalon kerüljön ki a legitimációs záradék, mert nem az óvodai nevelési 

programot fogadja el a Képviselő-testület, hanem az Általános Művelődési 
Központ Programját. 

Az irodavezető az elhangzottakat javasolja átvezetni a dokumentumban.  
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottsági ülésen részletesen megtárgyalták az anyagot Csatári Terézia 
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segítségével. A bizottság javaslata, hogy az elhangzottak kerüljenek az anyagba beépítésre, 
módosításra, majd azt követően újból terjesszék a képviselő-testület elé elfogadás céljából. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottság javaslatával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
44/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Általános 
Művelődési Központ Pedagógiai Programjába kerüljenek bedolgozásra az igazgatási 
irodavezető által elmondott javaslatok, majd azt követően újból terjesszék a 
képviselő-testület elé elfogadás céljából. 
 
A képviselő-testület megbízza Baloghné Berényi Erzsébetet az ÁMK igazgatóját, 
hogy a határozatban foglaltak szerint járjon el. 
 
Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
Határidő:  2008. februári testületi ülés 

 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Gyuricza Máté műszaki 
ügyintéző készítette, amelynek tárgya a TAPPE Kft. kifogása a 2008. évre megállapított 
közszolgáltatási díjak megállapításáról.  
A polgármester megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintézőnek mondja el, hogy ez a 
helyzet hogyan alakulhatott ki.  
Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – elmondja, hogy a decemberi testületi ülést követően 
levélben megkereste a Tappe Kft-t, illetve Bondár Lajossal a Kft. dolgozójával telefonon 
beszélt és tájékoztatta a képviselő-testület döntéséről, amelyet elfogadólag jóváhagytak. Ezt 
követően levélben kérték a Kft-t, hogy a településen élő szociálisan rászoruló lakosokat 
segítsék abban, hogy a hulladékkezelési közszolgáltatási díjban támogatást adjanak.  
A Kft. vezetése ragaszkodik a döntéséhez, jogi szakértőkkel egyeztettek. A Tappe Kft. a 
képviselő-testület által meghatározott közszolgáltatási díjakat nem fogadja el, mivel az 
ellentétes a 2007. december 10. napján előterjesztett és javasolt díjakkal, továbbá ellentétes a 
települési hulladékkezelési közszolgáltatási díj megállapításának részletes szakmai 
szabályairól szóló 242/2000.(X.23.). kormányrendelet szabályaival.  
A nézet különbségek feloldására független szakértőt kívánnak bevonni az ajánlatuk 
jogszerűségének igazolására, ezt megalapozva a peres eljárás megindítását is kilátásba 
helyezik.  
A közszolgáltató által beterjesztett egységnyi díjtétel 228,33 Ft + áfa/ürítés volt, a képviselő-
testület által elfogadott pedig 180,- Ft + áfa/ ürítés.  
Az árkülönbözetből adódóan a vitatott érték nagyságrendje 7.200 eFt-ra becsülhető, 
amennyiben a Kft. követelése megalapozott.  
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Az ügyintéző javasolja, hogy a szakértői véleményt várják meg, azt követően az ügyvéd úr 
segítségével tárják fel és dolgozzák ki a jogi lehetőségeket és megoldásokat, amelyek 
következtében az anyagi-jogi sérelmek elkerülhetők.  
Az ügyintéző elmondja, hogy több lehetőség is számításba jöhet pl. a szolgáltatási szerződés 
felbontása stb.  
Pap Tibor polgármester – látható, hogy 7.200 eFt + áfa többlet költség jelentkezik.  
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselőnek.  
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy a 180,- Ft + áfa/ ürítési díjra vonatkozó javaslatot 
elküldték a Kft. felé. Lehetőségként merült fel, hogy bármelyik fél felmondhatja a 
szolgáltatási szerződést. El kell azon gondolkodni, hogy milyen hosszú távú együttműködésre 
lehet számolni a Kft-vel, ha az együttműködést a jelenlegi szinten kívánják folytatni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kanó József képviselőnek.  
Kanó József képviselő – elmondja, hogy a decemberi testületi ülésen javasolta, hogy 50 %-os 
szolgáltatási díj emelést fogadjanak el. Kérdés, hogy mit lehet tenni ez esetben. Meglátása, 
hogy a szemétszállítás jó üzlet.  
Pap Tibor polgármester – Kanó József képviselő felvetésére elmondja, ha ez olyan jó üzlet 
akkor be kell szállni az önkormányzatnak.  
A polgármester elmondja, hogy a lehetőségeket át kell tekinteni. A márciusi testületi ülés fő 
napirendi pontjaként tárgyalni fogják a város üzemeltetési, kommunális szolgáltatást végző 
intézmény, vagy önkormányzati vállalkozás létesítésével kapcsolatos tájékoztatót. A 
polgármester elmondja, hogy megfelelő vezetőt, munkatársakat kell találni ilyen vállalkozás 
üzemeltetésére. Hatékony munkaszervezéssel gazdaságos lehet egy ilyen jellegű tevékenység. 
A beindítás nagyon sokba kerül, mivel a feltételeket meg kell teremteni.  
A polgármester elmondja, hogy a díjakat a környékbeli települések 2008. évre meghatározott 
díjaihoz igazították. Nem az első eset, hogy a Kft-vel konfrontálódnak a legjobb szándékuk 
ellenére. Véleménye, hogy az eddigi kedvezőtlen tapasztalatok után nem biztos, hogy hosszú 
távon ezzel a céggel együtt kell működni. Keresni kell a kivezető utat egy korrektebb 
partnerrel, vagy pedig önkormányzati vállalkozásba vitelét ennek a feladatnak. Jelentős 
árbevételt fog biztosítani ez a feladat az üzemeltető cégnek. A polgármester elmondja, hogy a 
későbbiek során egyéb területeket is bevonhat a működésbe, vagy esetleg szó lehet arról is, 
hogy a térség településeivel összefogva közös szervezet létrehozásában működnek közre. A 
polgármester úgy gondolja, hogy az ügyet azzal lehet indítani, hogy a független szakértő 
legyen bevonva, azt követően akár a bírósági eljárás is, de időközben az önkormányzatnak 
meg kell találni a megfelelő megoldást.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy a Tappe Kft. egyezség helyett rögtön a jogi 
képviselőjének adta át az ügyet, amit nem tart helyesnek. Elmondja, hogy az elmúlt évben 
Gyomaendrőd polgármesterével is tárgyaltak közös kommunális szolgáltató kft. 
létrehozásának ügyében. Megoldás lehet ez is, fel kell venni a kapcsolatot Gyomaendrőd 
polgármesterével. Meglátása, hogy a Tappe Kft-vel szerződést kell bontani.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselőnek.  
Kiss Károly képviselő – tudomása szerint a Tappe Kft. a pályázat elnyerésekor vállalta, hogy 
részt vállal a komposztáló telep megvalósításában, ami nem így történt ez mínusz 42 millió 
forintot jelentett az önkormányzatnak. A képviselő véleménye, hogy ezzel is érvelni kell az 
önkormányzatnak. Meglátása, hogy a Kft-nek nagyon elavultak az eszközei, ha nem fejleszt 
szolgáltatni sem tud. Elképzelhető, hogy a környező települések is részt vesznek a gazdasági 
társaság megalakításában.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kanó József képviselőnek.  
Kanó József képviselő – véleménye szerint új szolgáltatót kell keresni.  
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Pap Tibor polgármester – tudni kell, hogy egy új szolgáltató kiválasztása nem egy egyszerű 
rövid folyamat. Ez az alternatíva teljesen járható út, másik járható út annak kikalkulálása 
hogyan lehetne ebben lépni. A polgármester javasolja, hogy ezt a döntést a februári ülésen 
hozzák meg, azt hogy melyik irányba mozduljanak el arra vonatkozóan előkészülnek.  
A polgármester elmondja, hogy a levelet a tegnapi napon kapták meg a Tappe Kft-től, így 
lehetőség nem volt az előkészületre, de úgy gondolta, hogy a képviselőket szükséges 
tájékozatni.  
A polgármester úgy gondolja, hogy nem a Tappe Kft-vel kell tovább szolgáltatni. Lehetőség a 
szolgáltató váltás, vagy önálló szervezet létrehozása, vagy társult településekkel közös 
szervezet létrehozása.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselőnek.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – javasolja, Novák Imre alpolgármestert – végzettségére való 
tekintettel – bízzák meg azzal, hogy az ügyet szakmailag készítse elő.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy a szervezési és előkészítési feladatokban 
természetesen részt kíván venni. Elmondja, hogy a problémák gyökerei a szerződés 
megkötésének időpontjáig nyúlnak vissza.  
Az ügyet körültekintően kell kezelni, mivel a hulladékgazdálkodás ide vonatkozó 
jogszabályai kötelmeket fogalmaznak meg, amelyek komoly gazdasági kihatással bír a 
szolgáltatást végző szervezet részére, annak ellenére, hogy ez kötelezően ellátandó 
önkormányzati feladat.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel a témával kapcsolatban kíván-e még valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért a Tappe Kft. által kezdeményezett független szakértő bevonásával a Kft. a 
települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás 2008. évi díjaira vonatkozó ajánlata 
jogszerűségének vizsgálata érdekében, valamint tudomásul veszik, hogy egyezség hiányában 
a Kft. peres eljárást kezdeményez az önkormányzat ellen, továbbá azzal, hogy képviselő-
testület bízza meg a polgármestert, az alpolgármestert, valamint a műszaki iroda illetékes 
ügyintézőjét, hogy a soron következő testületi ülésre döntési alternatívákat dolgozzanak ki és 
terjesszenek be a közszolgáltatás folyamatos és problémamentes biztosítása érdekében kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
 
 

Határozat: 
45/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Tappe Kft. által 
kezdeményezett független szakértő bevonását a Kft. a települési szilárd 
hulladékkezelési közszolgáltatás 2008. évi díjaira vonatkozó ajánlata 
jogszerűségének vizsgálata érdekében.  
 
A képviselő-testület tudomásul veszi, hogy egyezség hiányában a Kft. peres eljárást 
kezdeményez az önkormányzat ellen.  
 



 53

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, az alpolgármestert, valamint a 
műszaki iroda illetékes ügyintézőjét, hogy a soron következő testületi ülésre döntési 
alternatívákat dolgozzanak ki és terjesszenek be a közszolgáltatás folyamatos és 
problémamentes biztosítása érdekében.  

 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 

Novák Imre alpolgármester  
Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 

Határidő:  2008. február 28. 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentést Erdeiné Mucsi Márta a 
József Attila Művelődési Ház intézményegység vezetője terjesztette a testület elé.  
Elmondja, hogy a 2007. decemberi testületi ülésen döntés született arról, hogy a nyári nagy 
rendezvényekhez szükséges villamos energiai feltételek biztonságos kiépítéséhez szükséges 
anyagi feltételeket finanszírozzák.  
Az intézményegység vezető több vállalkozótól kért árajánlatot, amelyek a jegyzőkönyv 
mellékletét képezik.  
A polgármester javasolja, hogy a terveket készíttessék el – a főtérre vonatkozóan –, azt 
engedélyeztessék, majd azt követően kérjenek ajánlatokat a kivitelezésre vonatkozóan.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

 Határozat: 
46/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testület úgy határoz, hogy a városi 
rendezvények színhelyéül szolgáló főtéren, a rendezvények biztosításához szükséges 
elektromos csatlakozások biztonságos és szabványos kialakítására vonatkozóan a 
terveket készíttessék el, azt engedélyeztessék és azt követően kérjenek árajánlatokat 
a kivitelezésre vonatkozóan.  
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a határozatban foglaltak 
tejesítésével. 
 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
Kanó József az ülésről eltávozott, így a testület létszáma 12 fő. 
 
 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy a zárt ülése megkezdése előtt van-e még 
valakinek bejelentése? 
A polgármester megadja a szót Kiss Károly képviselőnek.  
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Kiss Károly képviselő – elmondja, mivel az intézmények fűtéskorszerűsítésére vonatkozóan 
nem került a szerződés megkötésre, így kért egy előzetes tájékoztatót a Hőáram 
Épületgépészeti és Energetikai Mérnöki Iroda Bt-től.  
A tájékoztatóban olvasható, hogy a kalorikus energiaveszteség feltáró vizsgálat díja kb. 1,5 
mérnöki nap/75.000,- Ft + áfa. A vizsgálat a kalorikus energia megtakarítási lehetőségeket 
mutatja be, amelyek gazdaságosak, illetve kezelhető megtérülési idővel kimunkálhatók (5-7) 
év.  
E munka keretén belül úgynevezett ESCO-s finanszírozó céggel is auditáltatják az általuk 
összeállított anyagot és előzetes ajánlatot kérnek a harmadik feles finanszírozásra is (energia 
megtakarításból finanszírozott projekt, amely az önkormányzatnak nem kerül pénzbe).  
A tanulmányban kimutatják az elvileg elérhető megtakarítás mértékét, meghatározzák a 
műszaki konstrukciót (rekonstrukció) költségbecsléssel, illetve megbecsülik a direkt 
megtérülési időt.  
A tájékoztatóban referenciákat is sorolnak fel. 
A képviselő véleménye, hogy a Bt-vel el kellene készíttetni a tanulmányt.  
Pap Tibor polgármester – egyetért a képviselő javaslatával. 
Megkérdezi a képviselőket, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban kíván-e valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a Hőáram Épületgépészeti és Energetikai Mérnöki Iroda Bt-től (5600 
Békéscsaba, Gyöngyösi u. 104. sz.) rendeljék meg a Vörösmarty u. 6. sz. alatti központi 
iskolaépületre, Kossuth u. 5. sz. alatti óvoda épületre, valamint a Jéggyár u. 47. sz. alatt lévő 
Idősek Otthona épületére vonatkozóan a kalorikus energiaveszteség feltáró vizsgálatot és az 
ehhez kapcsolódó szakértői javaslatot, beleértve az ESCO-s finanszírozásra vonatkozó 
előzetes ajánlatot is kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 12 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
47/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Hőáram 
Épületgépészeti és Energetikai Mérnöki Iroda Bt-től (5600 Békéscsaba, Gyöngyösi 
u. 104. sz.) megrendeli a Vörösmarty u. 6. sz. alatti központi iskolaépületre, Kossuth 
u. 5. sz. alatti óvoda épületre, valamint a Jéggyár u. 47. sz. alatt lévő Idősek Otthona 
épületére vonatkozóan a kalorikus energiaveszteség feltáró vizsgálatot és az ehhez 
kapcsolódó szakértői javaslatot, beleértve az ESCO-s finanszírozásra vonatkozó 
előzetes ajánlatot is 
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a határozatban foglaltak 
teljesítésével.  
 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselőnek.  
Kiss Károly képviselő – elmondja, hogy a mai napon járt a könyvtárba, a gyermekkönyvtár 
helyiség mennyezetét sürgősen szükséges kijavítani.  
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy nyújtottak be pályázatot a könyvtár felújítására 
vonatkozóan, de sajnos az nem volt sikeres. A javítási munkálatokat a gyermekkönyvtár 
helyiségben az önkormányzat karbantartó brigádjával el fogják végeztetni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselőnek.  
Földesi Zoltán képviselő – véleménye szerint egy projektor beszerzése nagyban segítené a 
képviselők munkáját pl. prezentációk bemutatása, földterületekről készült felvételek 
megtekintése stb. Egy projektor beszerzési ára 150-200.000,- Ft között van.  
Pap Tibor polgármester – a felvetéssel egyetért.  
Megkérdezi a képviselőket, hogy az elhangzott javaslattal kapcsolatban kíván-e valaki 
hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki a projektor beszerzése mellett dönt maximum 200.000,- Ft értékben kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 11 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
48/2008.(I.31.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a képviselő-testületi munka 
elősegítése érdekében egy projektor beszerzése mellett dönt maximum 200.000,- Ft 
értékben. 
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát a projektor beszerzéséről 
gondoskodjon.  
 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Bejut Betegszállító Kft. (Gyomaendrőd) 
pályázatot kíván benyújtani arra vonatkozóan, hogy az észak-békési térség településeinek 
betegszállítását felvállalja.  
Sikeres pályázat esetén a Kft. Dévaványán kívánja a telephelyet és kiindulási pontot 
kialakítani.  
A polgármester kéri a képviselő-testület tagjait, hogy a pályázat benyújtását támogassák.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a pályázat benyújtását támogassák kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 12 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
49/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete támogatja a Bejut 
Betegszállító Kft. pályázatát, amelyben az észak-békési térség településeinek 
betegszállítását kívánja felvállalni. 
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Sikeres pályázat esetén – amennyiben a Kft. Dévaványán kívánja a telephelyet, 
kiindulási pontot kialakítani – az önkormányzati tulajdonban lévő időseket ellátó 
szociális otthonnál a szükséges helyet biztosítja.  

 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  folyamatos  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az Új Historica Kiadótól (7754 Bóly, Park u. 13. 
sz.) érkezett a következő bejelentés, melyben tájékoztatják a testületet, hogy kitűzőt gyártanak 
speciális kidolgozással, keményfém ötvözetből.  
Elkészítésénél az esztétikai igényességre, az exkluzív, egyedi és modern megjelenésre 
törekednek. Minden kitűző eredeti színében a település címerével van ékesítve, és a település 
nevét hordozza. Négy változata van polgármester, jegyző, önkormányzati képviselő felirattal 
ellátott, valamint univerzális, amelyben csak a település név szerepel.  
A kitűzőket díszdobozban szállítják, a szállítási idő 6-8 hét, ára 4.000,- Ft/db+áfa.  
A polgármester véleménye, hogy lehet olyan felirat is a kitűzőn, hogy a városért, amelyet 
évente két fő részére lehetne átadni.  
Több lehetőség merül fel: 

- köszönjék meg a tájékoztatót, de nem kívánnak vásárolni kitűzőt, 
- rendeljenek kitűzőt a képviselők részére, valamint  
- rendeljenek még 10 db-ot, amelyből évente 2 db-ot adnak át Dévaványán 

kiemelkedő társadalmi munkát végző személyek részére. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – javasolja, hogy a kitűzőket a városnapi rendezvényen adják 
át.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a képviselők részére rendeljenek kitűzőt, valamint plusz 10 db-ot, 
amelyet a városnapon adnak át a településen legkiemelkedőbb társadalmi munkát végző 2 
személy részére kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 11 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
50/2008.(I.31.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az Új 
Historica Kiadótól (7754 Bóly, Park u. 13. sz.) a polgármester, az alpolgármester a 
képviselők, a jegyző részére, valamint 10 db a városért feliratú kitűzőt rendel.  
A képviselő-testület úgy dönt, hogy a „várásért” feliratú kitűzőből minden évben 2 
db-ot adnak át városnapon, a településen legkiemelkedőbb társadalmi munkát végző 
2 személy részére. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint 
járjon el.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  folyamatos 
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A polgármester megkérdezi, hogy van-e még a zárt ülés megkezdése előtt valakinek 
bejelentése? 
Megállapítja, hogy több előterjesztés nincs. 
 
 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a képviselő-testületnek ülését zárt ülés keretében kell folytatnia 
önkormányzati hatósági ügyek elbírálásának érdekében. 
 
A polgármester megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
 
A  zárt ülés anyaga az I-1/18-2/2008. iktató számú külön jegyzőkönyvben található 1-4. 
oldallal bezárólag. 
 
 
 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
 
 
A polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 2130 órakor bezárja. 
 

 
 
 

- Kelt mint az első oldalon - 
 
 
 
 
 
 

Pap Tibor      Balogh Csilla 
polgármester      jegyző  
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